
1 
 

 

Protokół Nr VI.2019 
z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego 

z dnia 9 kwietnia 2019 roku 
 

1. Otwarcie VI sesji rady powiatu. 
Otwarcia VI sesji dokonał Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak. Otwieram VI sesję Rady 
Powiatu Żagańskiego. Stwierdzam, że w sesji uczestniczy 15 radnych, co zapewnia możliwość 
podejmowania uchwał. Nieobecni usprawiedliwieni: Radny Jerzy Bielawski, Piotr Ciołka, Piotr 
Kowalski, Tomasz Niesłuchowski Witam obecnych na sali: Zarząd Powiatu, Skarbnika Po-
wiatu Elżbietę Bielecką Sekretarza Powiatu Iwonę Hryniewiecką, Radcę Prawnego Andrzeja 
Skibińskiego, Komendanta Powiatowego Policji w Żaganiu insp. Daniela Gotthardta, Dyrek-
tora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Annę Kulczyńską, Dyrektora Powiatowego 
Urzędu Pracy Wiolettę Tybiszewską, naczelników wydziałów i kierowników referatów Staro-
stwa Powiatowego, zaproszonych gości oraz prasę lokalną. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: jest dzisiaj z nami małżeństwo1 Wojskowa Ko-
menda Uzupełnień chciała uhonorować krzyżem za zasługi dla obronności kraju. Podpułkow-
nik Dariusz Kląskała odczytał rozkaz o uhonorowaniu rodziców trzech synów żołnierzy, srebr-
nym medalem za zasługi dla obronności kraju. Z udziałem Przewodniczącego Rady i Starosty 
Żagańskiego wręczono odznaczenia.  

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak zapytał, czy są propozycje zmiany porządku obrad? 
Radni nie złożyli propozycji zmian do porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poddał pod głosowanie proponowany porządek ob-
rad. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie, przy udziale 15 radnych. 
Protokół z elektronicznego głosowania porządku obrad stanowi załącznik do protokołu z obrad 
sesji. 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie VI sesji rady powiatu. 
2. Zatwierdzenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu Nr IV.2019 z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 6 lutego 

2019 roku. 
4. Przyjęcie protokołu Nr V.2019 z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 1 marca 2019 

roku. 
5. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego w Powiecie Żagańskim za 2018 

rok. 
6. Informacja z realizacji zadań przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Żaganiu oraz 

ocena zasobów pomocy społecznej w Żaganiu w 2018 roku. 
7. Informacja o stanie bezrobocia w Powiecie Żagańskim i funkcjonowaniu PUP w Żaganiu  
8. Informacja z prac Zarządu Powiatu Żagańskiego pomiędzy sesjami. 
9. Podjęcie uchwały Nr VI.1.2019 w sprawie zmian budżetu. 

    10. Podjęcie uchwały Nr VI.2.2019 w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Parafii 
Rzymskokatolickiej pw. św. Jana Chrzciciela w Chichach na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 
znajdujących się na obszarze Powiatu Żagańskiego. 
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    11. Podjęcie uchwały Nr VI.3.2019 w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Parafii 
Rzymskokatolickiej pw. Matki Bożej Królowej Polski w Lesznie Górnym na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 
zabytków znajdujących się na obszarze Powiatu Żagańskiego. 

    12. Podjęcie uchwały Nr VI.4.2019 w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Parafii 
Rzymskokatolickiej pw. Nawiedzenia Najświętszej Maryi Panny w Żaganiu na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 
zabytków znajdujących się na obszarze Powiatu Żagańskiego. 

    13. Podjęcie uchwały Nr VI.5.2019 w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Parafii 
Rzymskokatolickiej pw. Narodzenia NMP w Chotkowie, na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 
znajdujących się na obszarze Powiatu Żagańskiego. 

     14. Podjęcie uchwały Nr VI.6.2019 w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Parafii 
Rzymskokatolickiej pw. św. Jana Chrzciciela w Dzietrzychowicach na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 
zabytków znajdujących się na obszarze Powiatu Żagańskiego. 

     15. Podjęcie uchwały Nr VI.7.2019 w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Gminy Brzeźnica. 
     16. Podjęcie uchwały Nr VI.8.2019 w sprawie powierzenia Gminie Żagań o statusie miejskim 

zadań z zakresu prowadzenia powiatowej biblioteki publicznej w latach 2019 – 2021. 
     17. Podjęcie uchwały Nr VI.9.2019 w sprawie przyjęcie Programu profilaktyki otyłości  

i cukrzycy typu 2 dla mieszkańców powiatu żagańskiego w wieku 45+ na lata 2019 – 2021. 
     18. Podjęcie uchwały Nr VI.10.2019 w sprawie ustalenia minimalnych opłat za wynajem lub 

dzierżawę pomieszczeń w budynkach i gruntach oddanych w trwały zarząd, dla których 
organem prowadzącym jest Powiat Żagański. 

     19. Wolne wnioski.  
     20. Zamknięcie obrad VI sesji. 

3. Przyjęcie protokołu Nr IV.2019 z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 6 lutego 
2019 roku. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: do zapoznania się z protokołem Nr IV z obrad sesji 
Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 6 lutego 2019 roku zostali wyznaczeni Radny Leon Cuprych 
oraz Radny Jacek Grzelak, proszę o przedstawienie opinii. 
Radny Leon Cuprych: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 
Radny Jacek Grzelak: z protokołem zapoznałam się i nie wnoszę uwag. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poddał pod głosowanie protokół Nr IV.2019 z obrad 
sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 6 lutego 2019 roku. 
Protokół Nr IV.2019 z dnia 6 lutego 2019 roku został przyjęty jednogłośnie, przy udziale 15 
radnych. 
Protokół z elektronicznego głosowania przyjęcia protokołu Nr IV.2019 z dnia 6 lutego 2019 
roku, stanowi załącznik do protokołu z obrad sesji. 
4. Przyjęcie protokołu Nr V.2019 z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 1 marca 

2019 roku. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: do zapoznania się z protokołem Nr V z obrad sesji 
Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 1 marca 2019 roku zostali wyznaczeni Radny Mariusz  
Krugły oraz Radny Radosław Kwiecień, proszę o przedstawienie opinii. 
Radny Mariusz Krugły: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 
Radny Radosław Kwiecień: z protokołem zapoznałam się i nie wnoszę uwag. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poddał pod głosowanie protokół Nr V.2019 z obrad 
sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 1 marca 2019 roku. 
Protokół Nr V.2019 z dnia 1 marca 2019 roku został przyjęty jednogłośnie, przy udziale 15 
radnych. 
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Protokół z elektronicznego głosowania przyjęcia protokołu Nr V.2019 z dnia 1 marca 2019 
roku, stanowi załącznik do protokołu z obrad sesji. 
5. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego w Powiecie Żagańskim za 

2018 rok. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Komendanta Powiatowego Policji w Żaga-
niu insp. Daniela Gotthardta o przedstawienie informacji o stanie bezpieczeństwa i porządku 
publicznego w Powiecie Żagańskim za 2018 rok. 
Komendant Powiatowy Policji w Żaganiu insp. Daniel Gotthardt: na wstępie chciałem podzię-
kować za współpracę, którą, na co dzień mamy. Chciałem zapewnić, że jesteśmy zawsze do 
Państwa dyspozycji oraz mieszkańców naszego powiatu. W poprzedniej kadencji, jak również 
w tym roku otrzymujemy od Państwa szeroką daleko idącą pomoc w naszym bieżącym funk-
cjonowaniu. Warto tutaj wspomnieć o olbrzymiej inwestycji, która w chwili obecnej jest reali-
zowana i mamy nadzieję, że w tym roku zostanie zakończona. Jest to budowa nowej siedziby 
Komisariatu Policji w Iłowej, która jest dla nas uwieńczeniem wszystkich problemów w funk-
cjonowaniu i możliwości kontaktów z mieszkańcami. Niektórzy z Radnych mieli możliwość 
obejrzenia tej budowy, zapoznania się, jak to wygląda. Termin zakończenia zaplanowany jest 
na listopad br. i na pewno bardzo mocno przyczyni się do poprawy obsługi, a przede wszystkim 
kontaktu mieszkańców z policją. Miałem również przyjemność spotkania się z Przewodniczą-
cym Komisji Porządku, omówiliśmy to, co jest najpilniejsze i najważniejsze, a przede wszyst-
kim to, co dla mnie jest bardzo istotne, każdy sygnał, który Państwo przekazujecie jest bardzo 
dla nas ważny, gdyż to, co, na co dzień realizujemy nie może być oderwany od naszych miesz-
kańców. Jeżeli są jakieś pytania, to jestem do Państwa dyspozycji, a za dotychczasową współ-
pracę bardzo Państwu dziękuję.  
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję.  
Radny Zbigniew Białkowski: chciałem krótko porozmawiać na temat spraw związanych z naszą 
Powiatową Policją. Wiem, że to ciężka praca, chylę czoło, doceniam trud, ale też analizuję to, 
co dostajemy i zawsze mam pytania, dlatego, że spotykam się z mieszkańcami i mieszkańcy 
też mi je zadają, staram się odpowiadać, ale myślę, że skoro sesje są teraz monitorowane, więc 
myślę, że pewne odpowiedzi trafiają bezpośrednio do mieszkańców. Sprawozdania, które prze-
czytałem, porównałem również z poprzednimi latami, z 2016 i 2017 rokiem. Przede wszystkim 
patrzyłem na poprzedni rok i musze powiedzieć, że ten rok należał do Pana Komendanta, bo  
z tego, co pamiętam, to w lutym zeszłego roku, czyli 2018, Pan objął swój urząd po poprzed-
niku, a więc mija rok czasu i myślę, że odpowie Pan na pewne pytania i powie, co planuje, co 
dokonał, co uważa za swoje sukcesy, co Panu nie wyszło, za swoje porażki. Chciałem się od-
nieść do tego, co trafiło na moją uwagę w trakcie przeglądania Pana sprawozdania. W sprawoz-
daniu piszą Państwo, że udało się pozyskać, w zatrudnieniu, 10 policjantów w naszym powiecie 
w przeciągu 2018 roku, natomiast później jest taka informacja, że na dzień 31 grudnia 2018 
roku, mamy, jak podają źródła, 11 wakatów policjantów. Sięgnąłem, jak to było w poprzednim 
roku, więc też było 11 wakatów przy etatach, więc tak naprawdę to stoimy przez ten rok w tym 
samym miejscu. Co Pan planuje zrobić, żeby tych policjantów pozyskać i żeby te wakaty na-
prawdę zapewnić, bo z tego, co sobie przypominam, one również występowały w poprzednich 
latach. W tym momencie zaczynam się martwić i myśleć o tym, jak to się przekłada na zlecone 
prace i zadania realizowane na terenie naszego powiatu, gdyż pewne zadania wielokrotnie 
wzrastają. Interwencji w 2018 roku, z waszym źródeł wynika, było 12500, co średnio wypadało 
na 34 dziennie, natomiast w roku 2017 było ich 8609, co średnio przypadało na 24 dziennie. 
Widzimy, że ci funkcjonariusze muszą częściej podejmować pewne działania, bardziej są wy-
korzystani, a im więcej ich będzie, to myślę, że będzie im łatwiej. Porównałem też inne rzeczy 
np. kradzież cudzego mienia wzrosła w 2018 roku do 283 z 269 w 2017 roku. Liczba prze-
stępstw gospodarczych spadła, ale może na to nie zwracajmy uwagę. Natomiast liczba prze-
stępstw kryminalnych drastycznie wzrosła na 1677 z 1235. Musze też Pana zapytać, bo w tym 
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sprawozdaniu nie pokazała się liczba przestępstw narkotykowych, a w zeszłym roku na naszym 
terenie było ich 112, a tym roku nie wiem. Nie mogę się do tego odnieść, czy wzrosły, czy też 
nie, czyli tu bym miał pytanie, ile tych przestępstw narkotykowych jest w tym roku. Następnie 
podają Państwo, że służbę pełniło zazwyczaj 30 umundurowanych policjantów, ale ja mam 
takie pytanie, gdzie nie mogę znaleźć żadnej odpowiedzi. Ile dziennie patroli, w zwykłe dni, 
jest na terenie np. Miasta Żagań i żeby ta liczba dotyczyła w rozdzieleniu, liczby patroli, które 
poruszają się pojazdami i liczbę patroli pieszych? Jak to wygląda w święta, jak to wygląda  
w pozostałych miejscowościach związanych z naszym powiatem, w Szprotawie, Iłowej, w po-
zostałych komisariatach? Czy wystarcza tych policjantów, jeżeli mamy tyle wakatów, bo  
z tego, co wiem, posiłkujecie się bardzo mocno innymi służbami np. strażą miejską. W zeszłym 
roku tworzyliście wspólne patrole, wykorzystując te siły, tylko ja się zawsze zastanawiam, czy 
to Państwo nie powinniście mieć na tyle swojego zaplecza, bo te osoby, które idą z innych 
służb, to być może nie do końca realizują swoje zadania, które w tym czasie powinny realizo-
wać.  
Radny Paweł Chylak: analizowałem sprawozdanie w porównaniu do sprawozdań Komendanta 
Policji w Szprotawie na poziomie trzech gmin: Szprotawy, Małomice, Niegosławice, przez 
wiele lat. Aktualnie analizując sprawozdanie o bezpieczeństwie w Powiecie Żagańskim, to 
oczywiście należy pochwalić Policję za to, że wzrosła wykrywalność przestępstw o 8%, jest to 
wzrost znaczący, także gratuluję tego osiągnięcia. Policjanci prowadzili poszukiwania 30 osób 
zaginionych, okazuje się, że wszystkie zostały odnalezione i też gratuluję tego działania. Tutaj 
pozwolę się przyznać, że zgłoszenie z 9 marca br. dotyczące 101 – latka, to akurat było moje 
działanie na prośbę najbliższej rodziny, to jest mój prawujek, który zgubił się w lesie, ale 
wszystko się szczęśliwie skończyło. W 2018 roku, na podstawie 66 listów gończych, zostały 
zatrzymane poszukiwane osoby i czytając kolejne zdanie zrobiło mi się przykro, ponieważ  
w 2018 roku Policjanci z Powiatowej Policji w Żaganiu realizowały służby z podmiotami poza 
policyjnymi, głównie ze Strażą Miejską w Żaganiu, funkcjonariuszami Żandarmerii Wojskowej 
w Żaganiu, Strażą Ochrony Kolei oraz Strażą Leśną i Rybacką. Dlaczego zrobiło mi się przy-
kro, a ze Strażą Miejską w Szprotawie nie realizowaliście żadnych zadań, nie było tu już miej-
sca, żeby coś napisać na ten temat? Jest mi z tego tytułu bardzo przykro, bo bardzo duża ilość 
działań była podejmowana, wspólne patrole, wspólne zabezpieczania imprez. Na terenie Ko-
misariatu Policji w Szprotawie 3602 interwencje, Strażnicy Miejscy w Szprotawie 1081, a kra-
jowa mapa zagrożeń, wspólne działania, a akcje profilaktyczne różnego rodzaju. Opinia w spra-
wie likwidacji Straży Miejskiej w Szprotawie wydana przez Komendanta Policji w Gorzowie 
była wydana po zasięgnięciu, konsultacji z Komendantem Powiatowym w Żaganiu, czyli z Pa-
nem i była negatywna. Jest mi przykro, że tu niestety nie ma na ten temat ani jednego słowa 
napisanego, że współpracowaliście. Nie będę pytał Pana, jakie zdanie ma Pan, już po fakcie 
rozwiązania, na temat tego rozwiązania, ale dziękuję za to, że opinia była negatywna. Były 
pewne przekazy na sesji w Szprotawie i też pojawiły się różnego rodzaju w mediach, dotyczące 
wsparcia, ze strony samorządu szprotawskiego, działań Policji, żeby bezpieczeństwo było za-
chowane na przyzwoitym poziomie. Życzę powodzenia, żeby tak się stało, ale w 2019 roku 
obawiam się, że przez to rozwiązanie Straży Miejskiej w Szprotawie, może być inaczej. Na 
pewno nie mogę powiedzieć czegoś takiego, nawiązując do wypowiedzi, a także do mojej no-
tatki, posiadacie wakaty, ale czy funkcjonariusze po zlikwidowanej Straży Miejskiej zasilą Po-
licję, to tego nie wiemy, czy tak się stanie. W sprawie wakatów, mamy tu podane informacje  
i proszę o podanie informacji, jaka jest aktualnie sytuacja dotycząca wakatów, bo niestety nie-
zbyt chlubnie to wygląda, jeżeli w gazetach, mediach pojawiają się informacje, że z pośredniaka 
do policji, w taki sposób jest to robione. Nawiązując do ostatniej strony sprawozdania, gdzie 
mamy wybitnych sportowców policyjnych i dla mnie jest to bardzo miłe, dlatego, że są to też 
moi uczniowie, kiedyś uczyłem te osoby w szkole, a 1 w kolarstwie – potężne sukcesy, 1 – bra-
zylijskie jiu – jitsu, też potężne sukcesy. Tytuł dzielnicowego roku zdobył policjant 1, bardzo 
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zaszczytny tytuł. Drugie miejsce na szczeblu wojewódzkim w turnieju „Patrol Roku” zdobyli 
policjanci z Żagania 1. 

Wicestarosta Anna Michalczuk: dziękuję za dotychczasową współpracę i mam pytanie o dwa 
wakaty w Komisariacie w Iłowej. To jest potężny teren, doskonale o tym wszyscy wiemy, 
Gozdnica, Iłowa, Wymiarki, są to trzy gminy. Komendant Komisariatu dysponuje dwoma eta-
tami prewencji i pytam o to w tym kontekście, że będzie spotkanie Pana Komendanta z Rad-
nymi i tam pewnie też padną te pytania, więc uprzedzam pytania Radnych. 
Radna Cecylia Brodzińska: moje pytanie dotyczy samobójstw. Czy Komenda Powiatowa Poli-
cji posiada dane dotyczące samobójstw na terenie powiatu żagańskiego, jeśli tak, to jakie to są 
liczby i jakie to są liczby w porównaniu z danymi z województwa lubuskiego i z kraju? 
Radny Jacek Grzelak: miesiąc temu odbyła się sesja Rady Miejskiej w Małomicach i z inicja-
tywy Radnych powstał wniosek, żeby przywrócić Komisariat Policji w Małomicach, bądź pla-
cówkę lub rewir dzielnicowych. Chodzi o to, żeby Policja wróciła do miasta i gminy, czy po-
czyniono już czynności w tej sprawie i jakie są możliwości wykonania tego wniosku? 
Komendant Powiatowy Policji w Żaganiu insp. Daniel Gotthardt: w sprawie posterunku w Ma-
łomicach, żaden jeszcze wniosek nie wpłynął, jeżeli taki wniosek wpłynie, oczywiście mamy 
określoną procedurę, jasno wskazaną przez wyższych przełożonych, jak to należy uczynić. Bę-
dzie przeprowadzona daleko idąca analiza, jakie są możliwości i przede wszystkim, co my ze 
strony Policji możemy zrobić, a też we współpracy z samorządem, jak to możemy wykonać.  
W sprawie samobójstw, w chwili obecnej nie posiadam takich danych, ale na ręce Pana Prze-
wodniczącego przygotujemy taką pisemną informację. Odniosę się do danych powiatowych  
i taką informację radnym prześlę. Jest to trudny temat, nie każde zdarzenie możemy w taki 
sposób określić, ale ze wstępnych czynności możemy wskazać to, co nam się udało ustalić  
i taka informacja wpłynie. Polska Policja posiada 103309 etatów. Województwo lubuskie po-
nad 2500 etatów, my, jako Komenda Powiatowa Policji w Żaganiu posiadamy 165 etatów po-
licyjnych, z tego 44 etaty policyjne w Szprotawie, 17 etatów policyjnych jest w Iłowej, pozo-
stałe etaty znajdują się w Żaganiu, z tego względu, że tam się znajduje wydział ruchu drogo-
wego, który obsługuje cały teren powiatu żagańskiego. Sytuacja dotycząca wakatów na prze-
strzeni pięciu lat. W zeszłym roku, jak przyjmowałem jednostkę, dokładnie 28 lutego 2018 
roku, jednostka liczyła 22 wakaty. W ciągu tego roku do 1 stycznia 2019 roku udało się zejść 
do 11 wakatów, czyli o połowę udało się zmniejszyć. To się udało zrobić przez różne powody, 
ja tutaj nie odbieram w sposób negatywny, sposób komunikowania się z każdym z naszych 
mieszkańców. Tutaj chylę czoła Pani Dyrektor PUP w Żaganiu, która nas bardzo mocno 
wspiera, również przedsięwzięcia Pana Komendanta WKU, gdzie też możemy, na co dzień 
współpracować i znaleźć wspólny interes w naborze, jak najlepszych kandydatów do pracy  
w policji. Dlatego kontaktujemy się w różny sposób, za pośrednictwem mediów, instytucji do 
tego przewidzianych, żeby informacja o tym, że potrzebujemy kandydatów do pracy w policji 
dotarła do każdego obywatela. Na dzień dzisiejszy wymagania, jeżeli chodzi o pozostanie po-
licjantem, są niezmienne od wielu lat, mimo tego, że są trudności w skali całego kraju. Są też 
takie województwa np. świętokrzyskie, które ma w całym garnizonie tylko 8 wakatów i 160 
osób gotowych do przyjęcia. Nasza zachodnia granica się tym przejawia, że mamy problem  
z zatrudnieniem we wszystkich gałęziach, obszarach, gdzie pracodawcy, za równo prywatni, 
jak i państwowi, potrzebują, jak największą ilość osób. Na dzień dzisiejszy jest 14 wakatów.  
W miesiącu marcu mieliśmy przyjąć 6 osób, z których została przyjęta 1 osoba, 4 poprosiły  
o możliwość przyjęcia w maju i w maju mamy opracowanych 5 kandydatów, których mamy 
przyjąć do Komendy Powiatowej Policji w Żaganiu. To, co jest najistotniejsze i obrazuje naszą 
ciężką pracę, którą wykonaliśmy. Jeżeli chodzi o powiaty, my w zeszłym roku przyjęliśmy 
największą ilość osób z zewnątrz, które przyszły do nas z cywila. Oczywiście do tego trzeba 
doliczyć osoby, które chcą się przenieść do naszej jednostki i w zeszłym roku mieliśmy 4 funk-
cjonariuszy, którzy się przenieśli z województwa dolnośląskiego, jak i z innych jednostek  
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z terenu powiatu. To też powoduje, że zasilają nasze szeregi. Na dzień 1 kwietnia br. Komenda 
Powiatowa Policji w Żaganiu posiada 11 wakatów, z tego do końca tego półrocza odejdzie ze 
służby jeszcze 2 policjantów, którzy od 2 lat korzystają z uprawnienia zapisanego w ustawie, 
które pozwala policjantowi przez rok chorować, być na etacie policyjnym. Ich stan zdrowia nie 
pozwala im kontynuować służby, stanęli na komisję lekarska i po orzeczeniu, są trwale nie-
zdolni do służby w policji. Jeżeli chodzi o 14 wakatów, one są równomiernie porozkładane po 
wszystkich komórkach. Czyli uwzględniając komórki ruchu drogowego, kryminalne, komisa-
riaty, żadna komórka nie ma więcej wakatów niż dwa. Program modernizacji, jest to wsparcie, 
i tu muszę powiedzieć, że ja biorę pełną odpowiedzialność za 6 lat. Jeżeli chodzi o współpracę 
z Państwem, wykonuję zadanie, jako zastępca komendanta od 16 czerwca 2013 roku, kiedy 
objąłem funkcję I zastępcy Komendanta Powiatowego. Pan Komendant Powiatowy Policji Ar-
tur Kamiński zaufał mi i wtedy wspólnie wykonywaliśmy te zadania. Od 28 lutego 2018 roku 
mam ten olbrzymi honor przejąć jednostkę po Panu Arturze Kamińskim, bardzo dobrym do-
wódcy, który wykonywał swoje zadania przez okres 5 lat. Ja wykonuję kontynuację zapocząt-
kowanych przez 6 lat zadań służbowych. Budowa siedziby Komendy Policji w Szprotawie, 
finansowanie, jest to ogromne wsparcie powiatu, przekazaliście 330.000,00 zł na budowę no-
wego komisariatu, sprzęt komputerowy, nagrody dla policjantów. Zarówno poprzedniej Ra-
dzie, jak i Państwu, którzy kontynuujecie kolejną kadencję, serdecznie dziękuję za wsparcie, 
Panu Staroście, Pani Wicestaroście za poprzednie lata wsparcia. Wszystkie gminy z nami 
współpracują i wspierają nas w tym zakresie. Interwencje: 34 interwencje średnio na dobę, 
oczywiście są dni, kiedy mamy więcej i mamy mniej, jest to uśrednienie. Każdego dnia 7 poli-
cjantów ruchu drogowego idzie do służby, średnio na dobę, bo są dni, kiedy jest ich 10, 12,  
a są dni, kiedy jest tylko 5 policjantów w służbie. Patrol: 23 służby patrolowe wykonywane 
każdego dnia. Oczywiście trzeba też zrozumieć jedną rzecz, ja jestem zwolennikiem współ-
pracy z największą ilością podmiotów poza policyjnych. Bez względu na to, czy będę miał 
100% zatrudnienia, czy będę miał tylko 50%, zawsze, mając możliwość współpracy z innymi 
podmiotami, wykorzystując ich wiedzę, doświadczenie oraz możliwości, zawsze będę zainte-
resowany wspólnym działaniem. Im więcej podmiotów poza policyjnych, które współpracują 
z nami na rzecz bezpieczeństwa, zawsze tego jest więcej, bezpieczniej, bo możemy stworzyć 
większą ilość miejsc, bo nie jesteśmy w stanie obstawić całego powiatu, nawet, jak mielibyśmy 
100% zatrudnienia. Rzeczywiście, jeśli chodzi o 2018 rok, były takie sytuacje, że początek roku 
był niebezpieczny, jeżeli chodzi o bezpieczeństwo w ruchu drogowym na terenie Iłowej, a rok 
zakończył się pogorszeniem stanu bezpieczeństwa w ruchu drogowym na terenie Szprotawy. 
Dlatego większa ilość sił, na początku roku, ruchu drogowym na terenie Iłowej, a na podstawie 
codziennych analiz, bieżących informacji, przesunęliśmy siły na potrzeby zagrożeń na drugi 
teren powiatu. Średnio dziennie zatrzymujemy 2 osoby, 70 osób legitymujemy, ujawniamy 14 
wykroczeń, 1 osoba przebywa w pomieszczeniu dla osób zatrzymanych. Wszystkich prze-
stępstw, zarówno kierowanie w stanie nietrzeźwości, jak i za posiadanie narkotyków, około  
5 osób na dobę. Rzeczywiście w ubiegłym roku nam się pogorszyło, ale to dlatego, że były 22 
wakaty, jest to bardzo dużo. Jeden policjant generuje średnio miesięcznie 20 służb, a jak brakuje 
nam 22 policjantów, to łatwo policzyć, ile jest mniej służb każdego dnia. Do tego trzeba doli-
czyć standardowe urlopy, zwolnienia lekarskie, szkolenia, między innymi tych 10 nowo przy-
jętych policjantów, to też jest czas przeszkolenia. Oni aż sześć miesięcy byli na przeszkoleniu, 
wrócili i w chwili obecnej od 8 kwietnia br. trzech naszych nowo przyjętych policjantów udało 
się na adaptację do samodzielnego pododdziału prewencji policji i przez 56 służb nie będziemy 
ich mieli na naszym terenie. Ale, między innymi na mój wniosek, Pan Komendant Wojewódzki 
przekazuje służby samodzielnego pododdziału do naszego terenu. Każdego miesiąca, przy-
najmniej 2 lub 3, mamy wzmożone działania ukierunkowane między innymi na poprawę bez-
pieczeństwa naszych mieszkańców, gdzie między innymi zamykaliśmy kasyna, to się przekłada 
bezpośrednio na poczucie bezpieczeństwa. Nie da się porównać każdego roku statystycznie. 
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Nie można powiedzieć, bo np. w zeszłym roku w styczniu, pod kontem bezpieczeństwa w ruchu 
drogowym, były silne opady śniegu, a w tym roku mamy piękną pogodę. Przy silnym śniegu 
większość uważa, jeździ wolniej, a przy pięknej pogodzie nadmierne prędkości są olbrzymie. 
Analizując I kwartał tego roku, mamy szczęście, że te prędkości nie przekładają się na skutki, 
w przeciwieństwie do innych części naszego województwa. Na chwilę obecną nie mamy ani 
jednej ofiary śmiertelnej, jeżeli chodzi o wypadki drogowe i tu też trzeba wziąć pod uwagę, że 
my musimy porównywać i patrzyć na różnego rodzaju trendy, czy jest gorzej, czy lepiej, na 
przestrzeni kilku lat. Na przestrzeni tego, co się dzieje, jak obywatele, jak się zmienia struktura 
społeczna w naszym kraju. Nie patrzymy na statystykę przez pryzmat 2016 do 2018, zawsze 
patrzymy na pewne schematy. Dla nas najważniejszą informacją jest informacja od obywateli. 
Dlatego została stworzona bardzo duża ilość narzędzi informacyjnych i bezpośrednich, dzięki, 
którym obywatele przekazują nam wszelkiego rodzaju sygnały, czym powinniśmy się zająć. 
My, jako Policja jesteśmy przede wszystkim dla mieszkańców i każdy sygnał, który jest nam 
zgłaszany, analizujemy, obserwujemy i również wdrażamy mechanizmy zaradcze. Jednym  
z mechanizmów jest właśnie bojowa mapa bezpieczeństwa, bardzo fajne narzędzie, które po-
zwala pokazać, co najbardziej nurtuje obywateli. Jest również pewne grono zgłoszeń złośli-
wych, żartownisiów, które polegają np. na tym, że mieliśmy w przeszłości zgłoszenia, że  
w rynku w samym centrum Żagania mamy utonięcie, gdzie nie ma żadnego zbiornika wodnego. 
Ale są też bardzo fajne sygnały o przekroczeniu dozwolonej prędkości, o miejscach niebez-
piecznych związanych ze spożywaniem alkoholu lub niewłaściwą infrastrukturą. Jeżeli chodzi 
o niewłaściwa infrastrukturę, to tutaj jest bardzo ważna informacja dla Państwa, że my, jako 
Policja analizujemy, czyli udajemy się w miejsce, stwierdzamy, czy dana infrastruktura jest 
prawidłowa, czy nie i przekazujemy do zarządcy drogi taką informację. Kolejną rzeczą, to są 
bezpośrednie spotkania z mieszkańcami, między innymi moje spotkanie z Państwem jest bar-
dzo dobrym aspektem, bo Państwo, jako przedstawiciele mieszkańców przekazujecie nam 
wszelkiego rodzaju sygnały o pewnych niebezpieczeństwach, objawach, symptomach, którymi 
powinniśmy się zainteresować i wdrożyć do naszej codziennej pracy. Dzielnicowi: bardzo ob-
szerny program poświęcony dzielnicowym, różnego rodzaju formy komunikacji z mieszkań-
cami, stałe numery telefonów, które maja przypisane dzielnicowi bez względu na to, czy się 
zmieniają osoby, do każdej dzielnicy od wielu lat mamy ten sam numer telefonu przypisany  
i to pozwala utrzymać kontakt bezpośredni z mieszkańcami. Wychodzimy też naprzeciwko  
z zapotrzebowaniem społecznym, bo jest pewna informatyzacja, między innymi doposażenie 
dzielnicowych w bezpośrednie, nowoczesne łącza. Wszyscy dzielnicowi otrzymali smartfony 
z łączem internetowym, co pozwala im kontaktować się z mieszkańcami. Posiadają nowocze-
sny sprzęt, który, na co dzień wykorzystują. Działania profilaktyczne: w ubiegłym roku skiero-
waliśmy naszą ofertę prawie do 4000 dzieci, jeżeli chodzi tylko i wyłącznie o jeden program 
Lupo. Odbyło się 180 spotkań, 4000 dzieci otrzymało informacje, jak należy się bezpiecznie 
zachować na terenach wodnych, jak bezpiecznie zachowywać się podczas wakacji. Przekazy-
wane informacje od wielu lat powodują to, że nie mamy utonięć dzieci na naszym terenie. Pro-
gram Bezpieczne Wakacje – 35 spotkań, w których wzięło udział 1100 dzieci. W zakresie ruchu 
drogowego, ta tendencja utrzymuje się na podobnym poziomie. Mamy nieznaczny wzrost, je-
żeli chodzi o wypadki, ale jest to spowodowane pewną świadomością społeczną. Bardzo dużo 
wzrosła ilość tzw. statystycznych wypadków. Oznacza to, że osoby w momencie zgłoszenia nie 
do końca chcą ze służbą zdrowia współpracować i przekazywać pełen przekaz informacji,  
a lekarze przekazując nam informacje na temat kwalifikacji prawnej, kwalifikują, że nie są  
w stanie na miejscu określić, czy to jest wypadek, czy też nie. O tym, czy to jest wypadek 
decyduje definicja prawna, czy obrażenia danej osoby skutkują wyłączeniem z normalnego 
funkcjonowania powyżej 7 dni. Osoby mają coraz większą świadomość, najpierw chcą się po-
rządnie zdiagnozować, chcą dokładnie wiedzieć, jakie mają obrażenia i później to z czasem 
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weryfikujemy. Zwykłe zdarzenia drogowe, gdzie mamy tylko obrażenia, uszkodzenia pojaz-
dów, to się niezmiennie utrzymuje na porównywalnym poziomie, około 700 zdarzeń drogo-
wych. Efekty pracy pionu kryminalnego: dynamika wszcząć wszystkich przestępstw dotych-
czas utrzymywała się na podobnym poziomie z jednym aspektem. W zeszłym roku zmieniła 
się pewna definicja w zakresie tzw. niealimentacji. To spowodowało, że w zeszłym roku otrzy-
maliśmy prawie 500 więcej zgłoszeń związanych z niealimentacjami, to bardzo mocno nas ob-
ciążyło. W tym roku samych zgłoszeń niealimentacyjnych mamy na poziomie 350, jest mniej 
niż w poprzednich latach, ale to wciąż jest więcej. To, co było dla mnie istotne na początku 
zeszłego roku, jak wpłynęło 500 spraw, gdzie w miesiącu średnio wpływało 200 takich spraw, 
które musimy przerobić, czynności technicznych sporo wykonać i to wszystko spowodowało, 
że byliśmy bardzo mocno obciążeni, ale poradziliśmy sobie w zeszłym roku. O prawie 150 
spraw więcej w zeszłym roku mieliśmy w trzech kategoriach zdarzeń: pierwsze to jest stal-
kingu, gróźb karalnych i uszkodzeń ciała związanych z przemocą w rodzinie. Bardzo mocno 
od 6 lat pracowałem nad tym, żeby uwrażliwić policjantów w zakresie przeciwdziałania prze-
mocy w rodzinie, żeby sprostać oczekiwaniom w stosunku do obywateli, żebyśmy nie bagate-
lizowali spraw, albo po prostu nie przyjmowali, związanych z nękaniem, stalkingiem, czy też 
z groźbami karalnymi spowodowało to, że w zeszłym roku mieliśmy o 170 spraw więcej tylko 
w tych trzech kategoriach. To też się przekłada na większą ilość pracy potrzebnej do wykona-
nia. Jest to też różnego rodzaju interwencja w tym zakresie, żeby policjanci w sposób obiek-
tywny potrafili ocenić, bo to jest bardzo ważne, żeby obywatele wiedzieli o tym, że mogą na 
nas liczyć. Później zebrany materiał dowodowy potwierdza lub nie potwierdza, ale każdy oby-
watel, który zwrócił się do nas, otrzymał naszą pomoc. We współpracy z prokuraturą i sądem 
od wielu lat, co się nam udaje, przekłada się również na potwierdzenie materiału dowodowego 
w tzw. aresztach. Zebrany materiał dowodowy zarówno w przestępstwach groźnych przeciwko 
życiu i zdrowiu, ale również związanych z przemocą w rodzinie powoduje to, że ten ciąg prze-
mocy, który jest stosowany, jest natychmiast zastopowany przez policjantów, zebrany właści-
wie materiał dowodowy. Następnie prokuratura oceniając zebrany materiał, występuje z wnio-
skami do sądu, a sąd stosuje tymczasowe aresztowanie. O takie działanie policji i wymiaru 
sprawiedliwości naszym obywatelom chodzi, żeby przerwać ciąg przemocy, żeby inne organy 
i zespoły dyscyplinarne mogły udzielić daleko idącej pomocy naszym mieszkańcom. Mamy 
poważny problem, jako mieszkańcy, obywatele tego kraju, z właściwym zabezpieczeniem wła-
snego mienia. Potrafimy wydać 5000 zł na rower, a kupić zwykłe zabezpieczenie za 5 zł, albo 
nie zapiąć tego roweru, mamy domofony w klatkach, a nie zamykamy tych klatek. Potrafimy, 
jako społeczeństwo, wspólnie współdziałać ze sobą wzajemnie, przekazywać różnego rodzaju 
sygnały o przebywaniu niebezpiecznych osób, traktujemy to, jako formę donosicielstwa, to nie 
jest donosicielstwo tylko dbanie o własne mienie we współpracy z naszymi sąsiadami. W ze-
szłym rok mieliśmy duży problem z kradzieżami z włamaniem. Najpoważniejsze przestępstwa, 
rozboje – tutaj trend jest bardzo pozytywny, praktycznie od kilku lat zmniejsza się. Notuje się 
wzrost wykrywalności w kilku obszarach. W 2017 roku udało się nam złapać dość mocną 
grupę, która dopuściła się ponad 100 kradzieży, była to szajka, która dokonywała wszelkiego 
rodzaju kradzieży z włamaniem. W 2018 roku udało się nam rozbić szajkę, która dokonywała 
szeregu kradzieży rowerów i różnego rodzaju innych przedmiotów i udowodniliśmy 90 prze-
stępstw. Narkotyki: tutaj również dla nas nie jest istotne ilość narkotyków, dla nas jest najważ-
niejsze ile narkotyków wyeliminowaliśmy z rynku. Naszym głównym zadaniem, jako polskiej 
policji, jest przede wszystkim eliminacja z rynku każdego rodzaju środka odurzającego. To jest 
tego typu przestępstwo, które nie robi się, na co dzień, często są to czynności operacyjne, które 
trwają wiele miesięcy. Policjantom udaje się również odzyskiwać utracone mienie, w ubiegłym 
roku wartość odzyskanego mienia wynosiła 1.000.000,00 zł, a już w tym kwartale bieżącego 
roku odzyskaliśmy mienie w przeprowadzonych postepowaniach na kwotę prawie 800.000,00 
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zł. Dla nas najważniejsze jest, żeby, jak najszybciej odzyskać utracone mienie, zwrócić właści-
cielowi, zabezpieczyć mienie, w jak największym obszarze, żeby było na poczet ewentualnych 
kar i izolacyjne środki dla groźnych przestępców. Mieliśmy możliwość zajęcia II miejsca na 
szczeblu wojewódzkim przez policjantów służby kryminalnej. Mamy policjantów, którzy po-
trafią godnie reprezentować teren naszego powiatu i jest to 1. My pracujemy 24 godziny na 
dobę, mając do czynienia z bardzo trudnymi i ciężkimi sytuacjami. Osobiście przypominam 
sobie zdarzenie w Karczówce, egzekucja pięcioosobowej rodziny, gdzie trzeba te wszystkie 
czynności wykonać, przy których trzeba mieć dużą i silną odporność psychiczną i fizyczną. Na 
co dzień borykamy się z różnego rodzaju hejtem, dlatego rodziny policjantów, jak i sami poli-
cjanci muszą się zmierzyć z ciężkim kawałkiem wykonywanego zawodu. Warto też wspo-
mnieć, że w zeszłym roku pochowaliśmy trzech naszych kolegów, w tym roku też jeden kolega 
odszedł, mieszkaniec Żagania, wieloletni policjant ruchu drogowego w Żarach. Fizyczna eks-
ploatacja organizmu, jak również psychiczna jest olbrzymia i to przekłada się też na pracę.  
Starosta Henryk Janowicz: współpraca wszystkich służb, a przede wszystkim policji, na róż-
nego rodzaju spotkaniach, zarządzaniach kryzysowych, komisji bezpieczeństwa. Większość 
tych kwestii omawiamy, przygotowujemy się do dłuższych okresów wakacyjnych, pobytu 
dzieci na feriach. Niejednokrotnie dyskutujemy, spotykamy się z Panem Komendantem, podej-
mujemy rozmowy, które bieżące sprawy wyjaśniają, wspierają, pomagają w funkcjonowaniu. 
W imieniu własnym, w imieniu Zarządu Powiatu, jak i dużej liczbie mieszkańców powiatu 
chciałbym podziękować za tą służbę. My wiemy, jaka to jest ciężka służba i zdajemy sobie  
z tego sprawę. Sprawy te zauważamy i będziemy niejednokrotnie mówić w inny sposób, nawet 
z okazji Święta Policji dziękować, wyróżniać najlepszych policjantów, bo ta służba wymaga 
poświęcenia. To jest przede wszystkim coś, co młodzi ludzie, a później już doświadczeni poli-
cjanci, na co powinni zwracać uwagę. Nosząc mundur, składając przysięgę, składając zobowią-
zania wobec mieszkańców, trzeba wiedzieć, jak się służy i służyć dobrze. Dziękuję za dobrą 
współpracę. 
Radny Zbigniew Białkowski: Panie Komendancie chciałbym jeszcze o uściślenie jednej odpo-
wiedzi. Czy na terenie Żagania są piesze patrole, jeśli tak, to ile? Chciałem również Panu po-
wiedzieć, co ludziom najbardziej przeszkadza. Przeszkadza to, że po weekendach mamy dużo 
zniszczeń w infrastrukturze przydrogowej, znaki, bariery. Czy znajdujecie sprawców tych wy-
kroczeń, czy rozliczacie ich za to, czy jesteście w stanie wpłynąć na to, aby tego było jak naj-
mniej? Spotykają się ze mną ludzie i rozmawiają o pewnych miejscach, od razu mówię, że 
chodzi o prewencję, a nie o karanie, że są takie miejsca w Żaganiu, gdzie warto się pokazać, po 
to, żeby porozmawiać z ludźmi, wskazać im to, żeby pewnych rzeczy nie robili. Przekładowym 
takim miejscem jest miejsce koło poczty, gdzie parkują na zwężeniu jezdni, na zakazach, na 
trawnikach. Myślę, że rozmowy, czy pouczenia w tych miejscach, byłyby skuteczne. Również 
przychodzili do mnie mieszkańcy z ul. Pomorskiej, że jest zakaz parkowania i postoju po lewej 
stronie przy szkole i wzdłuż dalej, tam są ładne drzewa posadzone, a jednak wjeżdżają, parkują. 
Przewodniczący Rady Powiatu Sebastian Galasiak: dziękuję Panu Komendantowi. Rozumiem, 
że ta ciężka praca to bardzo duży odcisk na zdrowiu psychicznym i fizycznym. Dlatego ży-
czymy zdrowia jak najwięcej i jak największej wytrwałości w tym, co Pan robi dla nas, dla 
mieszkańców Żagania i Powiatu Żagańskiego. 
Szczegółowa informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego w powiecie żagańskim 
za 2018 rok stanowi załącznik do protokołu. 
6. Informacja z realizacji zadań przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Żaganiu 

oraz ocena zasobów pomocy społecznej w Żaganiu w 2018 roku. 
Przewodniczący Rady Powiatu Sebastian Galasiak poprosił Dyrektora PCPR w Żaganiu Annę 
Kulczyńską o przedstawienie informacji. 
Dyrektor PCPR w Żaganiu Anna Kulczyńska: obszary podlegające ocenia zasobów pomocy 
społecznej, czyli dane o osobach korzystających z pomocy społecznej i wsparcia. Głównymi 
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odbiorcami naszego Centrum są rodziny zastępcze i wychowankowie, usamodzielniające się 
wychowankowie tych rodzin, placówek opiekuńczo wychowawczych, osoby niepełnosprawne, 
osoby i rodziny potrzebujące wsparcia w formie poradnictwa specjalistycznego oraz ofiary  
i sprawcy przemocy domowej. Działania w obszarze pieczy zastępczej, świadczenia dla rodzin 
zastępczych wynikające z ustawy o pomocy społecznej i ustawy o wspieraniu rodziny, świad-
czenia dla pełnoletnich wychowanków, objęcie rodzin zastępczych opieką i wsparciem koor-
dynatorów. Ustawowym obowiązkiem jest zabezpieczenie jednego koordynatora dla 15 rodzin. 
Na dzień 31 grudnia 2018 roku tych rodzin w naszym powiecie było 126, a mamy pięciu koor-
dynatorów, więc ciągle jest niedoszacowanie. Posiłkujemy się innymi pracownikami działu 
pieczy zastępczej, czyli pracownikami z rodziną lub pracownikami socjalnymi. Należy jednak 
jeszcze tych koordynatorów „do trudnić”. W chwili obecnej ja jeszcze się trochę wstrzymuję  
z zatrudnieniem dodatkowych koordynatorów, ponieważ liczba rodzin zastępczych zmniejsza 
się, w roku 2018 było 126 rodzin zastępczych. Wynika to z tego, że mniej postanowień sądu 
wpływa do nas, jeżeli chodzi o ustanowieniu rodzin zastępczych, sądy bardzo ostrożnie pod-
chodzą do kwestii. Wzmożone są nadzory kuratorów, co ma przełożenie na zmniejszenie liczby 
rodzin zastępczych w powiecie. Zabezpieczamy pieczę małoletnim w sytuacji zagrożenia życia 
i zdrowia, są to interwencje. Tak, jak mówił Pan Komendant pracują 24godziny prze 365 dni 
w roku, ustawowo my nie mamy tak określonego czasu pracy, ale bardzo często zdarza się, że 
popołudniami, w nocy, wieczorem, zdarza się telefon od dzielnicowego np. o godz. 2200  
i wtedy telefon jest do mnie i muszę zaangażować pracowników, więc czasami takie odbiory 
się zdarzają. Jest to dla nas bardzo problemowe, bo nie jest uregulowane w prawie. Wspoma-
gamy rodzicielstwa zastępcze poprzez udział w różnych projektach. Nie wszystkie zadania są 
doszacowane, co wynika to z różnych względów. Korzystamy z programów ministerialnych, 
które pozwalają nam pewne rzeczy zaplanować i zrealizować, ale w tej chwili bardzo dużo 
rzeczy finansowane jest z projektów unijnych. Od 2008 roku w trybie ciągłym te projekty pi-
szemy i realizujemy i dużo zadań jest finansowanych z tych projektów. Pozyskujemy środki 
zewnętrzne, w ubiegłym roku pozyskaliśmy 106.000,00 zł, udało się nam pozyskać środki na 
finansowanie koordynatorów rodzin pieczy zastępczej. Organizujemy szkolenia funkcjonują-
cych rodzin zastępczych oraz szkolenia dla kandydatów oraz różne inne działania kulturalne  
w ramach środków unijnych. W obszarze rehabilitacji społecznej zawodowej, realizujemy pro-
gramy, która są na rzecz osób niepełnosprawnych, a przygotowywane są przez PFRON. Współ-
pracujemy z organizacjami pozarządowymi, na podstawie konkursu, z ustawy o pożytku pu-
blicznym i wolontariacie, zlecamy tym organizacjom działania statutowe. Poradnictwo specja-
listyczne, dokonujemy oceny sytuacji opiekuńczo wychowawczej dzieci w środowisku rodzin 
zastępczych, tworzymy plany pomocy dzieciom we współpracy z gminami, które mają plany 
pracy z rodziną. Mamy poradnię specjalistyczną, która świadczy wsparcie w kryzysie poprzez 
porady psychologiczne, terapeuty uzależnień, prawnika. W tej chwili nawiązaliśmy współpracę 
ze Stowarzyszeniem Żarskim, które wygrało konkurs trzyletni na wsparcie osób poszkodowa-
nych przestępstwem, więc mają cały pakiet poradnictwa, łącznie z poradnictwem względami 
finansowymi. W naszym Centrum, co czwartek taki dyżur specjalisty się odbywa, więc jest to 
kolejna możliwość dla naszych mieszkańców do skorzystania z pomocy. Zasoby instytucjo-
nalne, jest to nasza jednostka. W ramach naszej jednostki funkcjonuje rodzina specjalistyczna, 
która zatrudnia sześciu specjalistów. Mamy placówkę opiekuńczo wychowawczą typu socjali-
zacyjnego, czyli Powiatowy Dom Dziecka w Szprotawie. Warsztat Terapii Zajęciowej w Wie-
chlicach, który świadczy usługi dla 46 osób. W grudniu ubiegłego roku udało się nam pozyskać 
mieszkania treningowe, są to mieszkania dla wychowanków opuszczających pieczę zastępczą, 
którzy uczą się, a też oczekują na mieszkania z zasobów gmin, z których pochodzą. W ubiegłym 
roku też wykorzystaliśmy dotację w wysokości około 1.440.000,00 zł od Wojewody na dosto-
sowanie budynku na utworzenie Środowiskowego Domu Samopomocy. W chwili obecnej 
trwają procedury rekrutowania kadry i uczestników. Kadra naszej jednostki, stan ciągle ulega 
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zmianie, stan na 31 grudnia 2018 roku, zatrudnione na podstawie umowy o pracę 33 osoby.  
W roku bieżącym nie udało się nam pozyskać środków na program przeciwdziałania przemocy, 
ale już z zespołem próbujemy wpisać te zadania w koncepcję projektu unijnego, który będziemy 
składać w maju. Współpraca z organizacjami pozarządowymi, jest to kolejny dział, który mie-
ści się w ocenie zasobów. Współpracujemy z organizacjami również w ramach projektów unij-
nych i w tej chwili mamy trzy takie organizacje, z którymi mamy podpisaną umowę. Współ-
praca układa się bardzo dobrze, więc myślę, że jest to dobry zwiastun, że te organizacje u nas 
zaczynają się rozwijać. Cały czas pracujemy nad rozszerzeniem oferty dla ofiar przemocy do-
mowej i osób w trudnej sytuacji życiowej. Są programy na utworzenie ośrodków wsparcia dla 
kobiet, ofiar przemocy, i kobiet w ciąży, ale u nas w Centrum stajemy na stanowisku, że to nie 
kobieta powinna opuścić środowisko domowe, jako ofiara, tylko po prostu trzeba odseparować 
sprawcę. Zwiększyć finansowanie zadań polityki społecznej przypisanych powiatowi, to ro-
bimy sukcesywnie poprzez programy i projekty. To, co jest ważne i robimy w tym roku, należy 
przeprowadzić przekształcenie istniejącej placówki opiekuńczo wychowawczej na placówki do 
14 wychowanków. W tym roku są zabezpieczone środki na dokumentacje techniczną, jest zro-
biony projekt, w tej chwili inne rzeczy są wykonywane, więc myślę, że się nam uda zrobić do 
końca przyszłego roku, bo od 1 stycznia 2021 roku już ten standard musi być osiągnięty. Kadra, 
czyli cykliczność zwiększania liczby koordynatorów pieczy zastępczej, monitorujemy to tak, 
żeby rodziny były zabezpieczone. Sukcesywnie staramy się zwiększać środki na szkolenia dla 
kadr, z tego względu, że te zadania bardzo dynamicznie się zmieniają. Zmieniają się interpre-
tacje, różne rzeczy dochodzą, przejęliśmy również wychowanków rodzin zastępczych w zakre-
sie programu 500+. Wzięliśmy również do realizacji program 300+, czyli dobry start na rozpo-
częcie roku szkolnego. To wszystko wiąże się z wydaniem decyzji administracyjnej. To jest to, 
co dotyczy zasobów, pozostałe rzeczy są w sprawozdaniu przekazanym radnym w wersji pa-
pierowej.  
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję.  
Radna Justyna Socik: szanowna Pani Dyrektor, moim obowiązkiem i zaszczytem jest podzię-
kować za współpracę, dobrą pracę. Chciałam zauważyć, że pomoc społeczna i działy, które się 
znajdują w powiecie, to też bardzo ważne zadanie dla wszystkich mieszkańców naszego po-
wiatu. Dziękuję, dlatego, że pracujemy w podobnych obszarach i wiem, jak jest ciężko, co się 
dzieje, co się zmienia. Mam nadzieję, że wszyscy radni zapoznali się z tym sprawozdaniem, 
jest bardzo rzetelne, obszerne, ale tak też wygląda ta pomoc społeczna, bo oprócz pomocy lu-
dziom, osobom, dzieciom, czy rodzinom, jesteśmy zarzucani ogromem sprawozdań. Struktura 
tych sprawozdań tak wiruje, tak się zmienia i jest bardzo często tak, że jest potrzebne na dzisiaj, 
na teraz, a za 15 min. Bardzo dziękuję, bo rozumiem bardzo dobrze, jak to wszystko wygląda, 
cieszę się, że bardzo dobrze współpracujemy, chce się tym pochwalić, bo nie wszystkie powiaty 
tak mają. Nie ma tej współpracy, my między OPS, PCPR, PUP i innymi instytucjami, znamy 
się, kontaktujemy się, jest fajny przekaz informacji, bardzo dziękuję.    
Dyrektor PCPR Anna Kulczyńska: dziękuję również i w imieniu pracowników PCPR również. 
Radny Paweł Chylak: Pani Dyrektor, oczywiście sprawozdanie przeczytałem, jest ono bardzo 
wyczerpujące, więc nie odniosę się z żadnym zapytaniem do tego sprawozdania. Mam pytanie, 
na które może odpowie nam Pani Dyrektor, albo Pan Starosta. W prowizorium budżetowym na 
2019 rok i w budżecie została zapewniona kwota na Powiatowy Dom Dziecka w kwocie 
50.000,00 zł, a ostatnio mamy informację, że jest sytuacja taka, że powstaną również Rodzin-
kowe Domy Dziecka w Szprotawie, skąd taka zmian? Najlepsza byłaby odpowiedź, że jest 
możliwość przy takim modelu, oprócz wychowawczej poprawy, też pozyskanie środków ze-
wnętrznych. 
Starosta Henryk Janowicz: ja przede wszystkim chciałbym podziękować Pani Dyrektor, a Pani 
niech podziękuje wszystkim pracownikom, jeżeli chodzi o dobra współpracę. Jest to ciężka 
działka, za którą odpowiada Pani Dyrektor. My niejednokrotnie, dyskutujemy, rozmawiamy, 
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ustalamy pewne działania, dyskutujemy w większym gronie, bo bierze udział w tych rozmo-
wach Pani Sekretarz, Członkowie Zarządu. W tej działce jest całe spektrum problemów rodzin-
nych, współpraca z sądami, instytucjami. W odpowiedzi na pytanie Radnego Pawła  
Chylaka, my w tej chwili mamy zabezpieczone środki w budżecie na projekt. Żeby robić pro-
jekt musimy wiedzieć, gdzie można zrobić domki rodzinkowe. Mieliśmy fajną działkę, fajną 
propozycję w Żaganiu, mamy też własną działkę w Szprotawie, którą przejęliśmy z powrotem, 
jako powiat, bo była oddana na konkretne cele. Mieliśmy w Żaganiu pewne plany, ale one też 
ulegają zmianie, bo jesteśmy na etapie rozmów, informacji, wysyłania odpowiednich pism, 
zdobywania większej wiedzy, gdzie warto byłoby zlokalizować i ta wiedza, którą dzisiaj posia-
damy mówi jasno, że musimy szukać kilku lokalizacji, a nie tylko jednej. Są takie instytucje, 
jak Wody Polskie, Ochrony Środowiska, Ochrona Dziedzictwa i Kultury Narodowej i tu mu-
simy mieć zapytania, informacje i musimy mieć zgodę, dlatego wybraliśmy kilka lokalizacji  
i będziemy w tym kierunku szli, żeby w razie, czego, ten projekt, który zrobimy i te zadania, 
które na nas spoczywają. Musimy te domki rodzinkowe budować, bo ustawa nas do tego zobo-
wiązuje, ale też sytuacja nas zmusza do tego. My mamy Dom Dziecka, dwa domki rodzinkowe, 
które zlokalizowane byłyby w Szprotawie, byłyby koło tego Domu Dziecka. Po pierwsze czyn-
niki czysto ludzkie, nie byłoby szoku dla tych dzieci, po drugie, tam już funkcjonuje to, co jest 
w tej chwili dobrą rzeczą, bo nasz Dom Dziecka działa na wysokim poziomie. Pani Dyrektor 
Domu Dziecka współpracująca, na co dzień z Panią Dyrektor PCPR wie, że te zadania są rea-
lizowane w 100% z kadrą, która tam jest. Ja często odwiedzam Dom Dziecka i wiem, że te 
warunki musimy polepszyć dla tych dzieci, wiem, że to jest nasz obowiązek. Dlaczego w Szpro-
tawie, a nie w Iłowej, Żaganiu, my tam odebraliśmy działkę, jest to wspaniałe miejsce. Blisko 
zlokalizowane są inne instytucje, jest Poradnia, Specjalny Ośrodek Szkolno Wychowawczy, 
jest potężna baza sportowo rekreacyjna i co najważniejsze, miejsce, które tak naprawdę będzie 
dla tych dzieci przychylnym miejscem. Problem Żagania, dobrze, że tak wyszło, a nie inaczej. 
Ja nie chcę pewnych rzeczy omawiać na sesji, bo to nie czas i miejsce, a po drugie jesteśmy  
w trakcie załatwiania, uzgadniania, pozwoleń. Gorzej by było, jakbyśmy źle spożytkowali pie-
niądze, zmarnowali, wtedy mielibyśmy do siebie pretensje. Jeszcze raz na ręce Pani Dyrektor 
PCPR składam podziękowania dla wszystkich pracowników i życzę sobie, żeby ta współpraca 
była na tak dużym poziomie, jak jest do tej pory. 
Dyrektor PCPR Anna Kulczyńska: odnosząc się do wypowiedzi Pana Chylaka w sprawie środ-
ków dodatkowych. Przez kilka lat brałam udział w pracach zespołu roboczego, który konsulto-
wał najpierw założenia Regionalnego Programu Operacyjnego w Osi Priorytetowej 7, potem 
też w ramach, jako członek Komitetu Rozwoju Ekonomii Społecznej województwa lubuskiego, 
też wiele razy do tego wracaliśmy. W naszym LRPO Lubuskie 2020 jest Oś 9, gdzie jest roz-
dział dotyczący infrastruktury społecznej i zdrowotnej. My, bardzo długo liczyliśmy na to, my, 
czyli PCPR – y w województwie, bo też robiliśmy konsultacje zbiorowe, potrzeby, wyliczali-
śmy koszty, ile Urząd Marszałkowski musiałby przeznaczyć środków w infrastrukturę spo-
łeczną, żeby zabezpieczyć potrzeby pieczy zastępczej instytucjonalnej, niestety nie udało się. 
Zarząd Województwa Lubuskiego w całości przekazał środki tej Osi na infrastrukturę zdro-
wotną. Tutaj była szansa na te środki, ale niestety nie będziemy mogli z tego skorzystać.  
Starosta Henryk Janowicz: zmieniła się Rada, więc będziemy troszeczkę inaczej do tych tema-
tów podchodzić. Nie tylko Pani Dyrektor jest Członkiem tej Rady, ale ja też zostałem powo-
łany, tak że będziemy inaczej na te prace patrzeć, także Dyrektor Urzędu Pracy.  
Szczegółowa informacja z realizacji zadań przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Ża-
ganiu oraz ocena zasobów pomocy społecznej w Żaganiu w 2018 roku stanowi załącznik do 
protokołu. 
7. Informacja o stanie bezrobocia w Powiecie Żagańskim i funkcjonowaniu PUP w Żaga-

niu. 
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Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy  
w Żaganiu o przedstawienie informacja o stanie bezrobocia w Powiecie Żagańskim i funkcjo-
nowaniu PUP w Żaganiu. 
Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Żaganiu Wioletta Tybiszewska: rok 2018 chciałoby się 
powiedzieć, że był trudny, jak zwykle, jak każdy rok przy bezrobociu. Jednak bezrobocie szy-
buje w dół z 25% parę lat temu do niecałych 10% na koniec 2018 roku. W ubiegłym roku 
zarejestrowało się ponad 4500 osób, ale wyrejestrowało się pond 5000 osób, czyli jest to wi-
doczny spadek w naszych rejestrach. Najwięcej zarejestrowanych jest młodych ludzi do 30 roku 
życia, są to osoby w znacznej mierze dość trudne do aktywizacji zawodowej. Bardzo dużo  
wśród nich jest kobiet, a jest to okres prokreacyjny, więc niektóre z tych kobiet potrafią być  
u nas w rejestrach od 25, albo i wcześniej, do 30 roku życia i my nie mamy ani jednej okazji, 
żeby taką osobę zaktywizować zawodowo. Dlatego, że albo jest w ciąży, albo na macierzyń-
skim i w związku z tym, my ofert nie proponujemy, natomiast osoba nosi miano osoby bezro-
botnej, chociaż pracy nie szukała, a my nigdy nie mogliśmy takiej pracy zaproponować. Wy-
kształcenie, ponad 30% to są to osoby bez jakichkolwiek kwalifikacji zawodowych, bez wy-
kształcenia, bez kompetencji i nawet bez kursów zawodowych. Są to osoby, które nie miały 
trudności z uzyskaniem tych kwalifikacji, a są bardzo młode, które powyżej gimnazjalnego 
wykształcenia nic ze sobą dalej nie zrobiły. Jest to oczywiście też skutek reform, z poprzednich 
lat, szkolnictwa zawodowego, że wówczas w ogóle wypadali z rynku edukacyjnego. Nie mniej 
jednak jest to zjawisko, które może martwić. Może też martwić liczba osób, które mają wy-
kształcenie zasadnicze zawodowe, bo to z kolei nie są osoby młode, są to osoby, które na rynku 
pracy są już wiele lat i właśnie z tego rynku mają zamiar zejść. Z wyksztalceniem wyższym 
jest zarejestrowanych 10% bezrobotnych. Bezrobotni w szczególnej sytuacji na rynku pracy 
80%. Bezrobotni według czasu pozostawania bez pracy, nie jest źle, bo im krócej bezrobotny 
pozostaje bez pracy, tym łatwiej go aktywizować i w przedziale do 3 miesięcy tych bezrobot-
nych jest najwięcej. Najbardziej nas martwią ci, którzy są bezrobotni powyżej 24 miesięcy i to 
nie są ci, z którymi my nic nie chcemy zrobić. To są osoby, których my nie możemy aktywizo-
wać, bo albo są chorzy bez przerwy, albo są w ciąży, albo na macierzyńskim. Bezrobotni we-
dług stażu pracy, najwięcej bezrobotnych są to ludzie, którzy mają niedługi staż do 5 lat, czyli 
bardzo mobilni. Pośrednictwo pracy, było 2500 ofert, ale połowa z tych ofert, to były te oferty, 
które powiat w jakiś sposób chciał wspierać finansowo. Czyli ten podział pół na pół nie świad-
czy o tym, że jest tak dobrze na rynku pracy. Poradnictwo zawodowe, coraz więcej osób ma 
problemy, czyste pośrednictwo pracy, to jest dla nich za mało i oni nie są gotowi do tego, żeby 
od razu przyjąć ofertę pracy. Nad nimi trzeba mocno popracować, ale problem jest dwojaki, 
jest za mało doradców i doradców na rynku nie przybywa, a jak przybywa to nie maja doświad-
czenia i są to osoby po studiach, po szkole, z małym doświadczeniem i nie są jeszcze na tym 
etapie, żeby doradzać innym ludziom. Trudnym jesteśmy powiatem, bo bezrobocie na poziomie 
ponad 9%, to jest wysokie bezrobocie i w związku z tym aktywizujemy tyle, ile możemy i tak 
wyszło, że to będzie drugie miejsce w województwie. Na aktywizacje mieliśmy ponad 
6.000000,00 zł, część otrzymana od ministerstwa, a część pozyskana w ramach projektów  
i programów. Realizujemy również zadania Krajowego Funduszu Szkoleniowego. Przedsię-
biorcy mogą swoich pracowników, siebie samych w różnych formach przeszkolić. Na realiza-
cję tego zadania nie brakuje nam pieniędzy, a nawet jest za mało wniosków. Przedsiębiorcy nie 
są jeszcze tak zdeterminowani, żeby szkolić swoich pracowników. Efektywność działań 
urzędu, dwukrotnie byliśmy nominowani do nagrody ministra. Drugie miejsce mamy w woje-
wództwie, ale trzecie w kraju, pod względem działań aktywizacyjnych, co na 300 urzędów nasz 
powiat pozostaje w dobrym świetle.  
Starosta Henryk Janowicz: w imieniu własnym, Zarządu i Rady chciałem podziękować Pani za 
dobrą współpracę. Ostatni w Starostwie obchodziliśmy taką imprezę, 100 – lecie służb zatrud-
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nienia, którą kiedyś powołał Marszałek Piłsudzki. Uważam, że był to moment, kiedy powie-
dzieliśmy sobie dużo dobrych, miłych słów, ale też powiedzieliśmy sobie o pewnych rozwią-
zaniach. Uważam, że to, co robicie, robicie dobrze, bo załamał się kiedyś rynek nauczania, 
jeżeli chodzi o szkolnictwo zawodowe, tworzyliśmy niefachowców, niemających żadnych 
uprawnień. W tej chwili to wraca w dobrym kierunku, wy z tego korzystacie. Rynek jest dosyć 
trudny do ogarnięcia, bo ja miałem przyjemność, miło mi było i nie miło, jak są załatwiani 
pewni interesanci, jak potrafią być rozgoryczeni, potrafią wobec pracownika być nawet niemili, 
ale niestety z tym musimy się borykać, na to musimy być uodpornieni. Chciałbym na Pani ręce 
dla wszystkich pracowników złożyć podziękowania za dobrą współpracę, pracę, bo to, co przez 
ostatnie lata robiliście, robiliście kawał dobrej roboty. Same nagrody, ale też projekty, w któ-
rych bierzecie udział, bo jestem na bieżąco o wszystkim informowany, na bieżąco staram się 
wiedzieć pewne rzeczy. Z Panią Dyrektor prowadzimy nieraz długie rozmowy tylko po to, żeby 
pewne rzeczy ulepszyć. Dziękuję w imieniu własnym, całego Zarządu, proszę przekazać to 
pracownikom.  
Radny Paweł Chylak: w kilku słowach odniosę się do przedstawionego sprawozdania. Chciał-
bym uzyskać odpowiedź, jak wyglądała sprawa dotycząca środków przyznawanych według 
algorytmu, bo wiem, że zawsze Powiatowy Urząd Pracy borykał się z tym, bo były coraz niższe. 
Odniosę się do elementu, o którym Pani powiedziała, Panie w ciąży, w wieku 25 – 30 lat, to 
nie jest Pani problem ze smutkiem Pani o tym mówi, ale może gdzieś warto byłoby zrobić we 
wszystkich zestawieniach taką dodatkową tabelkę, którą by sobie Pani nazwała aktywizacja+. 
Stopa bezrobocia spada, jest to zjawisko pozytywne. Mam też ciągle dylematy, bo do tych spra-
wozdań ciągle od dłuższego czasu miałem dostęp, dotyczący barometrów zawodów. Trudno 
jest określić potrzeby rynku, aczkolwiek niektóre zawody w dłuższej perspektywie czasu 
można by było określić, na jakie zawody jest większe zapotrzebowanie. Pozwolę sobie odnieść 
się do tych słów, które na końcu Pani przedstawia, powiedziała Pani to w taki skromny sposób, 
ale jest to duże osiągnięcie. Gratuluję Pani Dyrektor i wszystkim pracownikom, drugie miejsce  
w województwie za spełnione kryteria w pracy Powiatowego Urzędu Pracy, ale aż trzecie miej-
sce w rankingu krajowym, 321 urzędów w kraju. Jest to naprawdę bardzo duże osiągnięcie, 
gratuluję. Proszę o odniesienie się do algorytmu, dofinansowań.  
Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Żaganiu Wioletta Tybiszewska: algorytm jest takim 
dziwnym tworem, który zależy od wielu zmiennych. Najważniejszą zmienna to są pieniądze, 
które są w funduszu pracy płacone przez pracodawców, a drugą zmienną to jest liczba bezro-
botnych. Jeżeli tych pieniędzy jest więcej to jest pieniędzy więcej również na algorytmie,  
a jeżeli jest ich mniej, to wiadomo, że mniej jest także w powiecie. Algorytm dla nas nie jest 
szczególnie dokuczliwy, ponieważ potrafimy sobie w ramach innych programów te pieniądze 
uzupełnić, tylko to wymaga większego wysiłku, bo musimy zrobić dodatkowe projekty. Ja się 
boję, że może tych pieniędzy być mniej perspektywicznie, dlatego, że widzimy i słyszymy, że 
jest więcej chętnych do funduszu pracy. Były kiedyś pielęgniarki, lekarze rezydenci, teraz wy-
płacana będzie emerytura+ z funduszu pracy, a może jeszcze nauczyciele, trudno to przewi-
dzieć, dopóki nikt ze strony społecznej nie będzie kontroli nad funduszem pracy tylko dyspo-
nent, którym jest Minister Pracy w uzgodnieniu z Ministrem Finansów. W tym roku projekty 
mogą być trochę trudniejsze, ponieważ Pani Minister zrobiła trochę zmian urzędom pracy i my 
się na nic nie łapiemy, bo ostatnio myślałam, że otrzymamy pieniądze, bo są nam bardzo po-
trzebne na roboty publiczne i na dotacje, ale wymyślono, że mogą składać wnioski tylko te 
urzędy, które mają stopę powyżej krajowej, to my, ale udział bezrobotnych zamieszkujących 
na wsi ma być powyżej 50%, a u nas jest 48,5% i nie możemy złożyć wniosku. Ostatnio było 
na zielone miejsca pracy, ale też nie było zainteresowania. Dlatego nie wiem, na co się zała-
piemy, w zeszłym roku ponad 800.000,00 zł, a w tym roku ani grosza nie otrzymaliśmy, bo nie 
możemy załapać się na kryteria. Algorytm jest taki, jak stała pensja, on wtedy przysługuje  
i jest, natomiast cała reszta to jest „wyścig” po pieniądze. 
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Radna Justyna Socik: ja chciałam podziękować. Byłam kiedyś przez chwilę pracownikiem 
Urzędu Pracy, była Pani moją szefową, bardzo dobrze to wspominam, dziękuję bardzo. Chcia-
łam jeszcze wspomnieć o tym, że trzeba szanować pracowników, ponieważ niedługo w tych 
deficytowych zawodach znajdą się pracownicy pomocy społecznej i pracownicy urzędu pracy. 
Jest problem, ja jestem szefową u siebie i mam problem z pracownikami, chcą odejść ze 
względu właśnie na wynagrodzenia, na poziom tych wynagrodzeń, a to są już bardzo dobrze 
wyszkoleni przez nas pracownicy. Stwarzamy im bardzo dobre warunki pracy, ale niestety 
wszystko idzie do przodu, pracownicy też chcą się rozwijać, więcej zarabiać, więc nie wiemy, 
co będzie, trzeba ich szanować.   
Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Żaganiu Wioletta Tybiszewska: chciałam powiedzieć, 
że bez współpracy ze wszystkimi partnerami, nic by nie było możliwe, nic by się nie udało.  
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: dziękuję za przedstawioną informację i w imieniu 
Rady dziękuję za pracę, którą Pani wkłada.  
Szczegółowa informacja o stanie bezrobocia w Powiecie Żagańskim i funkcjonowaniu PUP  
w Żaganiu stanowi załącznik do protokołu. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak o godz. 1045 ogłosił przerwę w obradach sesji. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak o godz. 1100 wznowił obrady sesji. 
8. Informacja z prac Zarządu Powiatu Żagańskiego pomiędzy sesjami. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak zapytał, czy Radni maja pytania do przedstawionej 
informacji z prac Zarządu Powiatu Żagańskiego pomiędzy sesjami? 
Radny Leon Cuprych: na pierwszym posiedzeniu Zarządu przyznawano środki na organizację 
pożytku publicznego i inne. Widzę, że w poz. 16 jest Żagańskie Stowarzyszenie Amazonek – 
wyjazd integracyjny połączony z rehabilitacją w związku z obchodami XX – lecia działalności 
– 0 zł. Czy nie ma szansy, żeby tym Paniom coś dać?  
Starosta Henryk Janowicz: myśmy to wyjaśniali, sprawdzali pod względem prawnym i one 
otrzymały środki. Jeśli chodzi o organizacje pozarządowe, musimy pewne kwestie rozpatrywać 
pod względem prawnym. Czy to może być, czy nie, czy może być w takiej lub innej formie 
dofinansowane. Dlatego niektóre decyzje nie podejmujemy, niektóre przesuwamy. Niejedno-
krotnie proszę Zarząd, żeby zdjąć w danej chwili z posiedzenia, żeby kogoś nie skrzywdzić 
taką decyzją.  
Radny Paweł Chylak: po przeczytaniu informacji z prac Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami od 
29 stycznia 2019 roku do 21 marca 2019 roku nasunęło mi się kilka refleksji, zapytań. Pierwsze 
z pytań dotyczy drugiego posiedzenia Zarządu Powiatu z 6 lutego 2019 roku – pkt.5. zobowią-
zano dyrektora Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Szprotawie do usunięcia, w ramach środ-
ków własnych, usterek wskazanych w trakcie kontroli przez Wojewódzką Stację Sanitarno – 
Epidemiologiczną w Gorzowie Wlkp. w zakresie wykonania naprawy płytek. W tej szkole znaj-
duje się też Szkoła Społeczna, czy to zadanie będzie wykonywane tylko przez Zespół Szkół 
Ponadgimnazjalnych? Bo nie wiemy, kto np. zniszczył, bo nie wiemy, czy to były zniszczenia, 
czy to były remonty. Nie podoba mi się, że są wyrażane zgody takie, jak zgoda na zawarcie 
umowy na wynajęcie części powierzchni pomieszczenia Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych  
w Iłowej firmie instalującej automaty z napojami i przekąskami dla uczniów. To nie jest pro-
mocja zdrowego żywienia i mamy takie dwa przypadki. Ja bym prosił, żeby to mocno rozwa-
żano i żeby nie wyrażano zgody na takie wynajęcia miejsc pod automaty. Następne pytanie 
dotyczy trzeciego posiedzenia z 13 lutego 2019 roku, zdecydowano o zabezpieczeniu środków 
w wysokości 30.080,00 zł na wkład własny zadań, które realizowane będą w 2019 roku w ra-
mach dofinansowania ze środków PROW, a sprawa dotyczy Dożynek Powiatowych. Z tego, 
co jest powszechnie przekazywane to dożynki odbędą się w Gminie Szprotawa. Ponieważ jest 
informacja z drugiej strony, że Gmina Szprotawa do Dożynek Powiatowych nie będzie się do-
kładała, jak najniższym kosztem chce to zrobić. Chciałem zapytać, jak wygląda sprawa współ-
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finansowania tego zadania, udział Powiatu Żagańskiego i udział Gminy Szprotawa? Szóste po-
siedzenie Zarządu Powiatu z 8 marca 2019 roku ppkt. 2) wyrażono zgodę na zabezpieczenie 
dodatkowych środków w wysokości 7.000,00 zł w budżecie Zespołu Szkół Ponadgimnazjal-
nych w Żaganiu z przeznaczeniem na remont i przystosowanie gabinetów lekcyjnych na pra-
cownie hotelarskie, w związku z realizacją projektu „Modernizacja kształcenia zawodowego  
w Powiecie Żagańskim”. Rozumiem, że wcześniej nie było ujęte, jakiś nowy pomysł i przeka-
zuje się nowe środki, bo przecież to zadania jest w trakcie realizacji, a teraz wprowadzamy 
dodatkowe środki, czyli powstał jakiś nowy pomysł i trzeba w tym projekcie wprowadzić też 
dodatkowe zmiany.  
Starosta Henryk Janowicz: odpowiadam na pytanie pierwsze, chodziło o ubytki w fugach.  
W związku z tym, że to jest eksploatowane, więc często się zdarza i uznaliśmy, że trzeba to 
naprawić, poprawić własnymi środkami, bo takie pieniądze są w budżetach szkół. Mają odpo-
wiednich pracowników i oni to robią. W sprawie wynajmu części powierzchni, mówimy  
o szkole w Iłowej, ale i nie tylko, bo w innych też to jest. Zastanawialiśmy się nad tym z punktu 
kultury jedzenia, świeżego produktu, przechodzenia na inne żywienie, ale też pod względem 
prawnym. Niestety nie możemy czegoś zabraniać, co dopuszcza prawo. Trzeba sobie powie-
dzieć jasno, zgodnie z litera prawa, co Pan radny powtarza i często o tym mówi, tak, my to 
robimy i będziemy robić, na to nie mamy wpływu. Wyraziliśmy zgodę, dlatego, że szkoła jakieś 
środki pozyskuje, które są później wykorzystywane między innymi na takie zadania, jak re-
montowanie, polepszanie, dokupowanie pewnych sprzętów, pomocy dydaktycznych. Jeśli cho-
dzi o sprawy związane z zabezpieczonymi środkami w budżecie, to nie jest tylko coś takiego, 
jak dożynki, tam jest „Folk Festiwal”, są inne imprezy. Wystąpiliśmy z wnioskami do Urzędu 
Marszałkowskiego i dostaliśmy dofinansowanie. W związku z tym, jeżeli dostaję środki 
25.000,00 zł, 50.000,00 zł, 70.000,00 zł, czy 100.000,00 zł, no trudno ich nie brać. Jeżeli chodzi 
o wkład Miasta i Gminy Szprotawa, to z tego, co na dzień dzisiejszy jest mi wiadomo to jest 
zabezpieczone 15.000,00 zł. Impreza odbędzie się na wsi w Długiem w związku z tym, że taką 
propozycję i zapewnienie ja uzyskałem od Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy Szprotawa, 
jak i od Pana Burmistrza. Moim skromnym zdaniem, środki zabezpieczone z projektu, te środki, 
które doda do naszego zadania gmina i nasz wkład, który mamy, to tak naprawdę nas, jako 
samorząd zadawala i my nie wydajemy dużych pieniędzy. My więcej dostaniemy z zewnątrz, 
jak wydamy swoich. Wczoraj otrzymałem informację zwrotną z Zarządu Województwa, że 
przegłosowano mój wniosek, o który zabiegałem, chodziłem, pilnowałem, a zrobił to wydział 
dróg, dostaniemy dofinansowanie na tzw. dojazd do pól, też w Gminie Szprotawa miejscowość 
Siecieborzyce. Tylko, dlatego, że tam jest problem niesamowity, który wracał do mnie latami, 
trwało to 15 lat. Zrobimy tam kawałek utwardzonej drogi i wreszcie zrobimy porządek przy 
świetlicy wiejskiej, bo tam była własność gruntów, że trudno było określić, gdzie jest granica 
powiatu, jeżeli chodzi o pas drogowy, gdzie jest granica miejsca, gdzie się kończy i jest wła-
sność gminy. W tej chwili to jest już uregulowani i w najbliższym czasie przystąpimy do ogło-
szenia przetargu i realizacji zadania. Jeżeli chodzi o zabezpieczenie środków w wysokości 
7.000,00 zł, to nie jest tak, że my do tego projektu szkolnictwa zawodowego dokładamy. To są 
środki, które są w zadaniach szkoły i oni mają tzw. środki własne. Zwiększają to, co jest dobre, 
co się realizuje dodatkowo. W związku z tym, jeżeli ktoś chce pracować i pracuje więcej, po-
kazuje to, że są dobre pomysły, to my dodajemy te środki. Oprócz tego tam w najbliższym 
czasie będzie 70 – lecie szkoły, niestety na to też musimy patrzyć z punktu, że są jakieś rocz-
nice. Nie tak dawno podziękowałem Pani Dyrektor, bo wiedziałem, że było 100 – lecie służb, 
jeżeli chodzi o służby zatrudnienia. Nasze placówki oświatowe też obchodzą różnego rodzaju 
uroczystości rocznicowe i na to trzeba środki zabezpieczyć. My staramy się w budżecie dzielić 
na nasze placówki oświatowe tak, żeby było w miarę skuteczne i zarazem nie odbiegały, jeżeli 
chodzi  
o wysokość środków. 
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Radna Cecylia Brodzińska: jeśli mogę chciałam uzupełnić informację Pana Starosty o automa-
tach. Właściciele tzw. automatów mogą oferować w szkołach, placówkach oświatowych tylko 
i wyłącznie zdrową żywność, w tym napoje, czyli tylko takie produkty, które spełniają restryk-
cyjne rozporządzenie o zdrowej żywności. 
Radny Zbigniew Białkowski: proszę kogoś z Zarządu, o odpowiedź dotyczącą piątego posie-
dzenia Zarządu, chodzi o pkt. 3. Podjęto uchwałę Zarządu Powiatu Żagańskiego w sprawie 
udzielenia pełnomocnictwa szczególnego dla Starosty Żagańskiego. 
Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: udzielenie pełnomocnictwa dla Starosty jest niezbędne 
przy podpisywaniu różnego rodzaju wniosków, jednoosobowo może reprezentować Zarząd. 
Starosta Henryk Janowicz: jeśli jestem gdzieś, reprezentuję powiat, są pewne sytuacje i ja mu-
szę już podjąć decyzję. Ja nigdy z tego nie korzystam, ale są takie sytuacje, zgodnie z ustawą 
musi być takie upoważnienie. 
Szczegółowa informacja z prac Zarządu Powiatu Żagańskiego pomiędzy sesjami stanowi za-
łącznik do protokołu. 
9. Podjęcie uchwały Nr VI.1.2019 w sprawie zmian budżetu. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Skarbnika Powiatu o przedstawienie 
uzasadnienia do projektu uchwały. 
Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: autopoprawka do projektu uchwały została przekazana 
przed sesją. Ulega zmianie akt normatywny tej uchwały, rozszerza się on na paragraf 3, który 
otrzymuje brzmienie, załącznik Nr 3 i 4 uchwały Nr III.2.2018 w sprawie uchwalenia uchwały 
budżetowej powiatu żagańskiego otrzymuje brzmienie, jak w załączniki Nr 3 i 4. Załącznik Nr 
3 i 4 pod uchwałą naszą budżetową, są to środki z zakresu administracji rządowej. Zarząd Po-
wiatu ma kompetencje do dokonywania zmian, czyli jeżeli otrzymamy dotacje z zakresu admi-
nistracji rządowej, wprowadzania ich do naszych budżetów, są to przede wszystkim jednostki 
podległe. Wówczas Zarząd Powiatu przedkłada Radzie Powiatu, jak ten załącznik wygląda po 
zmianach. W związku z tym, że zostało to pominięte w pierwotnym projekcie to tutaj jest uzu-
pełnione. Pozostałe paragrafy otrzymują brzmienie 4,5,6,7, 8 i nie ulegają zmianie. Zmiany, 
które zostały wprowadzone to przede wszystkim jedna zmiana naszych jednostek podległych. 
Poradnia Psychologiczno Pedagogiczna wypracowała środki w wysokości 813,00 zł i wprowa-
dza je do budżetu. Zmian paragrafu dotacji na Nieodpłatnej Pomocy Prawnej, tutaj zmienił się 
paragraf w związku z interpretacją Ministerstwa Finansów. Zarząd Podjął decyzję o zmianie 
dotacji ze szpitala na dotacje dla ratownictwa i zakupu pięciu defibrylatorów. Są wszystkie 
zmiany, które zostały wprowadzone tą uchwałą. Zmienia się również załącznik o dotacjach. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-
stawienie opinii komisji. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Jacek Grzelak: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Cecylia Brodzińska: komisja 
wydała opinię pozytywną 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Justyna Socik: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Artur Niezgoda: 
komisja nie opiniowała projektu uchwały. 
Członek Komisji Gospodarki i Infrastruktury Sebastian Galasiak: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 15 radnych.  



18 
 

Protokół z elektronicznego głosowania uchwały w sprawie zmian budżetu stanowi załącznik do 
protokołu z obrad sesji. 

       10. Podjęcie uchwały Nr VI.2.2019 w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Parafii 
Rzymskokatolickiej pw. św. Jana Chrzciciela w Chichach na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 
znajdujących się na obszarze Powiatu Żagańskiego. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Skarbnika Powiatu o przedstawienie 
uzasadnienia do projektu uchwał Nr VI.2-6.2019 dotyczących udzielenia dotacji. 
Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: w budżecie na rok 2019 na zabytki ujęto kwotę 50.000,00 
zł. Zarząd Powiatu tą kwotę rozdysponował przydzielając pięciu naszym Parafiom na terenie 
powiatu żagańskiego dotacje w łącznej kwocie 50.000,00 zł. Całość kwoty ujętej w budżecie 
powiatu została rozdysponowana, zostaną spisane umowy i te Parafie będą mogły realizować 
to zadanie.  
Starosta Henryk Janowicz: wniosków było więcej złożonych, ale Zarząd analizował każdy 
wniosek, sprawdził i jak wcześniej przyznano dotację to uznaliśmy, że te wnioski miały 
największe poparcie, wcześniej nie były realizowane w danych miejscowościach, zdaniach. 
Dlatego z tej dużej ilości wniosków, które były złożone, wybraliśmy pięć wniosków  
i rozdysponowaliśmy zaplanowane środki, czyli pięć dotacji po 10.000,00 zł. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-
stawienie opinii komisji do projektów uchwał Nr VI.2-6.2019 dotyczących udzielenia dotacji. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Jacek Grzelak: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Cecylia Brodzińska: komisja 
wydała opinię pozytywną 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Justyna Socik: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Artur Niezgoda: 
komisja nie opiniowała projektów uchwał. 
Członek Komisji Gospodarki i Infrastruktury Sebastian Galasiak: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 15 radnych.  
Protokół z elektronicznego głosowania uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla 
Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Jana Chrzciciela w Chichach na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 
znajdujących się na obszarze Powiatu Żagańskiego, stanowi załącznik do protokołu z obrad 
sesji. 

       11. Podjęcie uchwały Nr VI.3.2019 w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Parafii 
Rzymskokatolickiej pw. Matki Bożej Królowej Polski w Lesznie Górnym na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 
rejestru zabytków znajdujących się na obszarze Powiatu Żagańskiego. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 15 radnych.  
Protokół z elektronicznego głosowania uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla 
Parafii Rzymskokatolickiej pw. Matki Bożej Królowej Polski w Lesznie Górnym na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 
zabytków znajdujących się na obszarze Powiatu Żagańskiego, stanowi załącznik do protokołu 
z obrad sesji. 
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       12. Podjęcie uchwały Nr VI.4.2019 w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Parafii 
Rzymskokatolickiej pw. Nawiedzenia Najświętszej Maryi Panny w Żaganiu na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 
rejestru zabytków znajdujących się na obszarze Powiatu Żagańskiego. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 15 radnych.  
Protokół z elektronicznego głosowania uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla 
Parafii Rzymskokatolickiej pw. Nawiedzenia Najświętszej Maryi Panny w Żaganiu na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 
zabytków znajdujących się na obszarze Powiatu Żagańskiego, stanowi załącznik do protokołu 
z obrad sesji. 

       13. Podjęcie uchwały Nr VI.5.2019 w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Parafii 
Rzymskokatolickiej pw. Narodzenia NMP w Chotkowie, na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 
znajdujących się na obszarze Powiatu Żagańskiego. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 15 radnych.  
Protokół z elektronicznego głosowania uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla 
Parafii Rzymskokatolickiej pw. Narodzenia NMP w Chotkowie, na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 
znajdujących się na obszarze Powiatu Żagańskiego, stanowi załącznik do protokołu z obrad 
sesji. 

       14. Podjęcie uchwały Nr VI.6.2019 w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Parafii 
Rzymskokatolickiej pw. św. Jana Chrzciciela w Dzietrzychowicach na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 
rejestru zabytków znajdujących się na obszarze Powiatu Żagańskiego. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 15 radnych.  
Protokół z elektronicznego głosowania uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla 
Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Jana Chrzciciela w Dzietrzychowicach na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 
zabytków znajdujących się na obszarze Powiatu Żagańskiego, stanowi załącznik do protokołu 
z obrad sesji. 

       15. Podjęcie uchwały Nr VI.7.2019 w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Gminy 
Brzeźnica. 

       Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił o przedstawienie uzasadnienia. 
       Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: w budżecie powiatu na rok 2019 na zadania z zakresu 

kultury, dotacje o charakterze gminnym, została zaplanowana kwota w wysokości 5.000,00 zł.  
Kwotę 4.000,00 zł Zarząd przyznał na dotację dla Gminy Brzeźnica na zadanie „W maju na 
Pasionku”. 
Starosta Henryk Janowicz: w związku z tym, że zmienia się to zadanie, bo to nie będzie zadanie 
„W maju na Pasionku” tylko „Jubileusz Zespołu Watra”. My, jako Zarząd uznaliśmy, że 
dołożymy pieniądze do tego zadania na zakup dodatkowego sprzętu, bo chcą kupić namiot 
promocyjny, gdzie będą promować zespół, powiat żagański i gminę. Dlatego nie będzie to 
zadanie „W maju na Pasionku” tylko zadanie „Jubileusz 50 – lecia Zespołu Watra”.  

       Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. 
  Radny Leon Cuprych: w uzupełnieniu wypowiedzi poprzedników, chodzi o to, że „W maju na 

Pasionku”, jest to cykliczna impreza, która jest od początku istnienia powiatu. Jest to impreza 
powiatowa i również związana jest z Dniem Samorządowca. Od początku istnienia powiatu te 
edycje są tam organizowane.  
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  Starosta Henryk Janowicz: dlatego dodajemy to, jest „W maju na Pasionku” i przy tym inne 
imprezy towarzyszące tj. Dzień Samorządowca, Jubileusz Zespołu, wcześnie były inne 
imprezy, w jednym dużym zadaniu to robimy. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-
stawienie opinii komisji. 
Przewodniczący Komisji Stałych poinformowali, że nie opiniowali projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 15 radnych.  
Protokół z elektronicznego głosowania uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla 
Gminy Brzeźnica, stanowi załącznik do protokołu z obrad sesji. 

   16. Podjęcie uchwały Nr VI.8.2019 w sprawie powierzenia Gminie Żagań o statusie 
miejskim zadań z zakresu prowadzenia powiatowej biblioteki publicznej w latach 
2019 – 2021. 

       Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił o przedstawienie uzasadnienia. 
  Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: w budżecie na rok 2019 w załączniku o dotacjach na ten 

cel planowana jest kwota 10.000,00 zł, uchwała wywoływana jest na okres 3 lat. Powiat ma 
obowiązek prowadzenia powiatowej biblioteki publicznej, w związku z tym, że nie posiadamy 
takiej biblioteki, możemy zlecić prowadzenie naszych zadań ustawowych innej bibliotece 
wskazanej w uchwale. W uchwale wskazujemy, że będzie to Biblioteka Miejska  
w Żaganiu i na ten cel w 2019 roku przeznaczamy kwotę 10.000,00 zł.  
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-
stawienie opinii komisji. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Jacek Grzelak: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Cecylia Brodzińska: komisja 
wydała opinię pozytywną 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Justyna Socik: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Członek Komisji Gospodarki i Infrastruktury Sebastian Galasiak: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 15 radnych.  
Protokół z elektronicznego głosowania uchwały w sprawie powierzenia Gminie Żagań  
o statusie miejskim zadań z zakresu prowadzenia powiatowej biblioteki publicznej w latach 
2019 – 2021, stanowi załącznik do protokołu z obrad sesji. 

       17. Podjęcie uchwały Nr VI.9.2019 w sprawie przyjęcie Programu profilaktyki otyłości  
i cukrzycy typu 2 dla mieszkańców powiatu żagańskiego w wieku 45+ na lata 2019 – 
2021. 

  Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił o przedstawienie uzasadnienia. 
  Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: każdy program musi być opracowany wg określonego 

schematu, w którym muszą być przedstawione dowody skuteczności planowanych działań tzn. 
że program jest celowy i dostosowany do wskazanej grupy osób. Cukrzyca typu 2 statystycznie 
najczęściej dotyczy osób w wieku 45+ otyłych i dlatego ta grupa została wybrana. Program 
będzie składał z trzech etapów, etap I – najbardziej rozbudowany skierowany do największej 
liczby mieszkańców i jest związany z edukacją zdrowotną. W ramach tego programu odbędzie 
się cykl wykładów w zakresie edukacji żywieniowej i aktywności fizycznej. Przewidujemy 
wykłady lekarza diabetologa, pielęgniarki diabetologicznej w każdej gminie jeden raz na jeden 
rok, czas trwania wykładu 90 min. Etap II to kwalifikacje do programu – ten etap skierowany 



21 
 

jest do osób, które przedstawią zaświadczenie, że są chore na cukrzycę, która wynika ze stylu 
życia. Etap będzie dla 120 osób, dla których wykonane będą pomiary antropometryczne  
i obliczany będzie wskaźnik masy ciała. Etap III – poradnictwo indywidulane, czyli każdy 
pacjent będzie wyprowadzany z choroby. Będzie prowadzony cały monitoring pacjenta. Nie 
możemy realizować programu wg np. własnych opinii, bo chcieliśmy robić chorobę tarczycy, 
ale niestety nie mogliśmy, bo każdy program musi uzyskać pozytywną opinię Agencji Oceny 
Technologii Medycznych i Taryfikacji pod groźbą naruszenia dyscypliny finansów 
publicznych, czyli środki publiczne muszą być właściwie kierowane do osób chorych.  
Starosta Henryk Janowicz: program jest bardzo dobry. Ja na ten temat mogę sam powiedzieć 
na własnym ciele, bo kiedyś ważyłem 130 kg, a teraz ważę 86 kg. Wiele chorób, które mi 
dokuczały, w tej chwili już nie mam, zażegnane są, to jest najlepszy przykład. Dlatego, ktoś, 
kto wprowadza takie programy, one są przemyślane. Chcieliśmy między innymi powiedzieć  
o zachorowalności na tarczycę w powiecie żagańskim, bo jest duży wskaźnik, jest duży 
wskaźnik zachorowalności na nowotwory. Przykładowo południowa część naszego powiatu 
Gmina Niegosławice, czy częściowo Miasto i Gmina Szprotawa, tam jest duży wskaźnik 
zachorowalności na chorobę nowotworową. Mimo to wchodzimy w te programy, realizujemy, 
są różnego rodzaju dokumenty, ankiety do wypełnienia, ale te pogadanki, które będą robić 
diabetolodzy, czy pielęgniarki, czy lekarze, one są naprawdę fajne, można wiele ciekawych 
rzeczy się dowiedzieć o samym sobie. Najlepszym rozwiązaniem dla własnego ciała jest 
zrozumienie samego siebie i odrzucenie pewnych nawyków. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-
stawienie opinii komisji. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Jacek Grzelak: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Cecylia Brodzińska: komisja 
wydała opinię pozytywną 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Justyna Socik: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Członek Komisji Gospodarki i Infrastruktury Sebastian Galasiak: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 15 radnych.  
Protokół z elektronicznego głosowania uchwały w sprawie przyjęcie Programu profilaktyki 
otyłości i cukrzycy typu 2 dla mieszkańców powiatu żagańskiego w wieku 45+ na lata 2019 – 
2021, stanowi załącznik do protokołu z obrad sesji. 

       18. Podjęcie uchwały Nr VI.10.2019 w sprawie ustalenia minimalnych opłat za wynajem 
lub dzierżawę pomieszczeń w budynkach i gruntach oddanych w trwały zarząd, dla 
których organem prowadzącym jest Powiat Żagański. 

         Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił o przedstawienie uzasadnienia. 
       Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: powiat żagański nie posiada, do chwili obecnej, tego typu 

uchwały. W związku z tym, że przeprowadziliśmy analizę wszystkich dzierżawionych  
i udostępnianych pomieszczeń naszych jednostek podległych, Zarząd podjął decyzję o ustaleniu 
minimalnych opłat, które są wymienione w załączniku do niniejszej uchwały. Decyzja 
podyktowana jest tym, żeby nasze jednostki miały jasną sytuację w sprawie poboru opłat  
i sporządzania odpowiednich umów. W uzasadnionych przypadkach mogą być jeszcze niższe 
kwoty, ale wówczas dyrektor musi wystąpić do Zarządu, bo wyłącznie Zarząd ma kompetencję, 
aby wyrazić zgodę, bądź nie, na pobieranie niższych opłat. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak otworzył dyskusję. 
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Radny Paweł Chylak: dyrektorzy mają w zarządzie swój majątek i w jakimś stopni mogą decy-
dować sami o stawkach, czy musi być podjęta uchwała, aż w taki sposób? W przypadku Szpro-
tawy to ja wiem, że będą konkurencyjne stawki dyrektorów szkół gminnych i one są niższe, ja 
np. chodzę na salę, za którą płacimy 40 zł/godz.  
Starosta Henryk Janowicz: my chcieliśmy wprowadzić porządek i żeby rada też była powiado-
miona, jak to wszystko wygląda. Są to słuszne uwagi, ale powiem tak, nasi dyrektorzy potrafią 
być konkurencyjni. My zostawiamy sobie tą najważniejszą rzecz, że Zarząd Powiatu może, jeśli 
trzeba będzie zwiększyć, to zwiększy. Są różne sytuacje, różne miejsca, gdzie konkurencji nie 
ma, a są miejsca, gdzie konkurencja jest duża i może zadecydować cena, ale to zostawiamy 
dyrektorom. Uchwała jest potrzebna, bo w tej chwili mamy jasną i klarowną sytuację.  
Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: w związku z tym, że dyrektorzy do tej chwili również 
informują Zarząd o wynajmowanych pomieszczeniach, za jaką kwotę. Zarząd wyraża zgodę  
i jest to zgodne z ustawą o gospodarce nieruchomościami. Uchwała jest porządkującym aktem 
prawnym w tej sprawie.  
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-
stawienie opinii komisji. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Jacek Grzelak: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Cecylia Brodzińska: komisja 
wydała opinię pozytywną 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Justyna Socik: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Członek Komisji Gospodarki i Infrastruktury Sebastian Galasiak: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta przy 13 głosach „za”, 2 „wstrzymujących”, przy udziale 15 radnych.  
Protokół z elektronicznego głosowania uchwały w sprawie ustalenia minimalnych opłat za 
wynajem lub dzierżawę pomieszczeń w budynkach i gruntach oddanych w trwały zarząd, dla 
których organem prowadzącym jest Powiat Żagański, stanowi załącznik do protokołu z obrad 
sesji. 

Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak; zanim przejdziemy do wolnych wniosków, na sali 
mamy Przewodniczącą ZNP w Żaganiu, która chciała poinformować nas o sytuacji w oświacie 
powiatu żagańskiego. 
Przewodnicząca ZNP w Żaganiu: kilka zdań powiem o toczącym się strajku w powiecie. 
Uważam, że doszło do takiej dramatycznej sytuacji, gdzie nauczyciele sięgnęli po najbardziej 
ostrą formę protestu, jaką jest strajk. Na pewno dla nich nie jest to sytuacja komfortowa, na 
pewno się z tego nie cieszą, że musieli przystąpić do strajku i na pewno nie jest tak, że chcieliby 
zaszkodzić uczniom. W żadnym wypadku tak nie jest, w 90% są to osoby absolutnie oddane 
swojej pracy, zaangażowane, wykształcone, kompetentne. Nie możemy im tutaj zarzucać 
jakichś niedociągnięć i np. tego, że nie chcieliby, aby się odbyły egzaminy. Oczywiście, że 
chcieliby, żeby te egzaminy się odbyły, ale mogę powiedzieć w ten sposób, ani 10 kwietnia, 
ani któryś inny dzień, nie jest ostatnim dniem w roku. Tak naprawdę Rząd tu obarcza Prezesa 
ZNP, że to wszystko jego wina. Ja słucham telewizji jednej, drugiej, różnych innych 
komentarzy i wczoraj bardzo mi się podobał komentarz z innej strony, który stwierdził, że to 
jest wina Rządu, nie nasza, ponieważ do tego zostaliśmy doprowadzeni. O strajku wiedziano 
już w styczniu, propozycja związku była klarowna, oczywiście do dyskusji. Wcale to nie było 
tak, że związek się uparł i będzie się trzymał tego 1000 zł, tylko była to decyzja do negocjacji. 
Chodziło przede wszystkim nam nauczycielom i dalej chodzi o to, aby była podwyższona 
pensja zasadnicza, bo przecież Państwo wiecie, że pobory nauczyciela są bardzo 
skomplikowane i naprawdę powinny być zmienione. Składa się na to bardzo wiele dodatków, 
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tych dodatków jest ponad 20, ale wiadomym jest, że nie wszyscy je dostają, bo to wyrywkowo, 
jedni to, jedni tamto, jedni coś innego. Nie jest dobrze, jeśli nauczyciel bardzo musi zabiegać o 
jakieś godziny ponadwymiarowe, płatne zastępstwa, żeby mógł dorobić i żeby wtedy dopiero 
ten zarobek stawał się jakiś godny. Wielu nauczycieli wolałoby mieć te swoje 40 godz. i zarobić 
tyle ile trzeba i w tym czasie zrobić wszystko, zajęcia wyrównawcze, posprawdzać itd. Żeby 
nie było ciągle tego stereotypu ciążącego na nauczycielu, że on ma 18 godz. ja nie wiem, czy 
ktoś uwierzy w to, że naprawdę nauczyciel może pracować tylko18 godz.? Z jakiegokolwiek 
byłoby to przedmiotu, jest to nie możliwe. Zresztą tu na sali są nauczyciele i wiedzą ile rzeczy, 
oprócz tych tylko godz. pensum, 18 godz., ile jeszcze muszą zrobić. Ja się orientuję, wiem, ile 
muszą zrobić chociażby różnych sprawozdań i wiem też, że to jest tzw. sztuka dla sztuki, bo to 
jest tylko dla pewnych względów statystycznych, jest to obojętne później dla innych, generalnie 
nie są wykorzystywane i nie są czytane, ale nauczyciel musi to zrobić. Ja zawsze też  
z przerażeniem patrzę, jakie to sterty makulatury się produkuje, nikt na to nie zwraca uwagi. 
Sterty podręczników wyrzucanych w błoto, bo się zmienia, co chwilę, Minister Oświaty coś 
innego wnosi inne programy, za które się słono płaci, autorom za podręczniki. Później to 
wszystko wkłada się w koszt oświaty, a w to, co jest najważniejsze, aby godnie wynagrodzić 
nauczyciela, żeby on chętnie przychodził do pracy i nie ganiał ze szkoły do szkoły, żeby 
zarobić. Notorycznie nauczyciele się dokształcają, oczywiście, że dokształcanie jest bardzo 
ważne i bardzo potrzebne, ale jaki to jest nauczyciel, dzisiaj słyszę, że jeden z nauczycieli, nie 
będę mówiła gdzie, ani jaki, ma dziewięć podyplomowe. To są tak skrajne po dyplomówki i ja 
teraz pytam on jest naprawdę nauczycielem, ale czego? Można się tak błyskawicznie wyuczyć, 
żeby być nauczycielem i stanąć przed młodzieżą i po prostu, ja to umiem? W życiu bym się nie 
odważyła. Ja byłam polonistką, uczyłam też historii, ale to jest moja pasja dodatkowa i wiem, 
że to umiem i że to lubię, ale, jak może fizyk, chemik, matematyk, plastyk, może być jeszcze 
polonistą, to nie jest nauczyciel dobry. Dlatego nie wolno robić tak, żeby cała oświata schodziła 
na takich marnych nauczycieli, przecież, jak będą tacy nauczyciele, oni naprawdę nie nauczą 
dobrze. A przecież wiadomo i od dawna, dawien wiemy, że w oświatę trzeba inwestować, 
trzeba dbać o to, żeby były zarobki, żeby nauczyciele byli właściwie wykształceni, a my mamy 
natomiast taki trend, że ciągle się obcina subwencję, gdzieś tam się nie doszacowuje i gdzieś 
tam ciągle w tym ogonie zarobków są nauczyciele, trzeci od końca, jeśli chodzi o Unię 
Europejską. Trudno znaleźć państwo, w którym się mniej płaci nauczycielom. Ktoś mówi, że 
to jest tak dużo, te 1000 zł, gdyby dostał 5000 zł, czy 4000 zł, to naprawdę jest przestępstwo? 
Czy on naprawdę nie zasłużył na to, żeby tyle zarabiać? Mi się wydaje, że zasłużył. Dlatego też 
cały czas mówię, że nauczyciele są bardzo zdeterminowani. Dzisiaj byłam w dwóch dużych 
szkołach i co chwila mnie gdzieś wołają, ale niestety nie mogę się rozerwać. Teraz jest 
dramatyczna sytuacja, bo muszą podjąć decyzję, czy będą uczestniczyć w komisjach 
egzaminacyjnych. Z jednej strony oczywiście, że chcą, z drugiej wiedzą, że muszą być wobec 
siebie lojalni. Mimo takiego odstępstwa, że tak powiem, że1 podpisał to porozumienie, to 
nauczyciele w mieście wszyscy razem są zjednoczeni, bez względu na to, czy są w związkach, 
czy w „Solidarności”, czy w ZNP, czy w innych. Razem są i dzisiaj byłam w szkołach, oni 
razem przystąpili do tego strajku i z tego, co wiem, nie zamierzają zmieniać, na razie 
przynajmniej, tego, nie chcą odstąpić, ponieważ bardzo dotknął ich cynizm, z jakim zostali 
potraktowani przez władze rządzące. Otóż ja nie mam nic przeciwko temu, że komuś się daje 
dotacje i z całym szacunkiem dla rolników, bo zawsze byłam przeciwko temu, żeby ściągać 
jakąś żywność, a nie zapłacić naszym. Mnie to zawsze buntowało i buntuje, dlatego wiem, że 
to jest dobrze, że dostali, bo powinni dostać, na to zapracowali. W końcu też nie mogą 
bankrutować, jeśli pracują to chcą mieć również za to jakieś wynagrodzenie. Ale także nie 
można nie widzieć czegoś innego, a tutaj na razie nauczyciele zostali zepchnięci zupełnie i tak, 
jakby z ironią, cynizmem, z zimnym wyrachowaniem, nie, wam nie damy, bo wy w zasadzie 
nie chodzicie na wybory, że głosujecie nie na nas i takie inne na około gdzieś różne opowieści. 
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Dalibyśmy sobie spokój i Rząd mógłby sobie dać z tym spokój, ponieważ nasza Pani Minister 
od początku swojej pracy robiła rzeczy, które były nieakceptowane przez grona pedagogiczne. 
W trudnej sytuacji pozostawieni zostali nauczyciele, dyrektorzy, samorządowcy, naczelnicy 
oświaty i wszyscy, ale proszę nie mieć pretensji do nauczycieli, bo oni walczą o swoje. Były 
przecież rządy inne, kiedy strajkowała „Solidarność”, miała takie prawo. Dlatego proszę 
również uszanować te prawo nauczycielskie i proszę im nie mieć za złe, że to robią, ale oni też 
chcą godnie zarabiać i sami wiecie, że teraz są takie przedmioty, gdzie oni objeżdżają ileś szkół, 
żeby mieć etat. Propozycja padła, żeby zwiększyć etat o 6 godz., oczywiście można to zrobić, 
ale to z jakimś przygotowaniem, a na teraz, chodziło o zupełnie coś innego. W chwili obecnej, 
jeśli zwiększymy etat o 6 godz., to prawie 1/3 nauczycieli odpadnie i byłoby to bardzo 
drastyczne, doprowadzimy znowu do zwiększenia liczby bezrobotnych. Albo coś się robi 
systemowo, powoli, z przemyśleniem i naprawdę można się dogadać, albo po prostu robi się 
jakieś takie dziwne wybiegi, dziwne pomysły, nie wiadomo skąd wzięte i traktuje się to, jako 
propozycje, to w ogóle nie jest propozycja. Teraz propozycja 300 zł dla wychowawców, po co 
im dawać te 300 zł, niech mają i 150 zł, czy 200 zł, to jest tylko 1/3 nauczycieli, a pozostali nie 
dostaną tych 300 zł. Przecież nie ma tylu klas, żeby każdy nauczyciel dostał 300 zł. Wydaje mi 
się, że takie niedoinformowania, nie do końca wiedza o tym, jak to jest, że te 300 zł, ale kto je 
dostał, tylko niektórzy, którzy mają wychowawstwo, a nigdy wszyscy nie będą mieli. 
Nauczycieli jest około 700 tysięcy, a wychowawców niecałe 300 tysięcy, tak to wygląda. 
Przyszłam tu, dlatego, że różne, skrajne są opowieści, nawet teraz odnośnie ile szkół strajkuje, 
ja mam wszystko, bo przysyłają mi informacje. Wiem, że na nasz teren jedna szkoła nie 
strajkuje, ale tak się zdarza. Natomiast z 26 szkół z tego terenu, co ja jestem, to nie jest cały 
powiat, bo drugą część powiatu ma1, tylko jedna placówka nie strajkuje i tutaj nauczyciele w 
większości w 100%. Nie wszędzie strajkują pracownicy oświaty, ale poniekąd też się im nie 
dziwię, bo oni mało zarabiają. Na razie nauczyciele są zdeterminowani strajkować dalej. Nie 
wiem, czy rząd podejmie jakiekolwiek kroki dogadania się ze związkami, bo mowa, że nie 
można się dogadać ze związkami, jest absolutnie niewłaściwa. Już związek zszedł i jeszcze by 
zszedł ze swoich propozycji, gdyby były nie takie półśrodki, że zmienili lata stażu, na razie dla 
stażystów tylko. Starszy, żeby dostać tą największą pensję, nauczyciel musi wszystkie 
egzaminy zdać i 15 lat pracować, a nic się nie mówi o nauczycielu kontraktowym, 
mianowanym. Wiem, że wiele samorządów zamierza w jakiś sposób zapłacić strajkującym 
nauczycielom. Oczywiście nie może się to tak odbyć, że będzie to za te godziny, tylko w formie 
chociażby dodatku motywacyjnego. Jeśli taka możliwość znalazłaby się później, to byłoby 
naprawdę pięknie. 

       Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: z wykształcenia jestem nauczycielem i nie podjąłem 
tego zawodu ze względu na słabe zarobki i życzę związkowi, nauczycielom wytrwałości  
i sukcesu w tym całym strajku, bo całym sercem jestem za tym strajkiem. Jest to moje prywatne 
zdanie, w żadnym wypadku nie jest to zdanie Radnych, ani powiatu. 

       19. Wolne wnioski.  
       Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: chciałbym jeszcze przypomnieć o obowiązku 

złożenia oświadczeń majątkowych, które należy złożyć jeszcze w tym miesiącu, czyli do końca 
kwietnia. 

       Starosta Henryk Janowicz: prawdopodobnie nie spotkamy się przed Świętami Wielkanocnymi, 
jest to jedno z ważniejszych świąt. Chciałbym Radnym i mieszkańcom złożyć serdeczne 
życzenia, smacznego jajka, przyjemnego dyngusa, ale przede wszystkim chwili z rodziną. 
Brakuje nam tych chwil, które poświęcamy rodzinie, dzieciom, wnukom, a przede wszystkim 
uśmiechu na twarzy i takiego chwilowego zatrzymania się, by zauważyłem, że my pędzimy, 
trochę tej refleksji nam potrzeba. Z jednej strony jesteśmy za sobą, jako radni, jako pracownicy 
samorządowi, a z drugiej strony musimy patrzyć ile pracy nas to wszystko kosztuje, wyrzeczeń, 
a między innymi obserwuję działania Pana Przewodniczącego, firma, samorządy, funkcja 
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Przewodniczącego i znajduje na to wszystko czas. Jest to kosztem naszego zdrowia i musimy 
na to zwracać uwagę, dlatego te Święta żebyśmy poświęcili sobie. Życzę zdrowia, spędzenia 
dużo chwil z rodziną, dla pracowników Starostwa również, dyrektorów jednostek, bo to są 
ważne Święta, jeżeli chodzi o rodzinę, jeżeli chodzi o religię i ważne Święta, jeżeli chodzi też 
o historię. W odniesieniu do wypowiedzi odnośnie strajku nauczycieli, my ze zrozumieniem 
wysłuchaliśmy to, co powiedziała Pani Zawadzka. Każda grupa ma prawo do walczenia o to, 
co jest najważniejsze, każda grupa ma prawo do wyrażenia swojej opinii. My, jako Zarząd 
musimy funkcjonować w samorządach i nie wyrażać swoich opinii, bo to jest instytucja 
apolityczna. Uważam, że to, co się dzieje, dzieje się dobrze, każda strona ma jakąś rację. My, 
jako Zarząd jesteśmy za nauczycielami, niech się nie boją, że będziemy wytwarzać jakieś 
dziwne sytuacje, nie, my działamy zgodnie z litera prawa, działamy zgodnie z tym, co wymaga 
od nas ustawa o nauczycielstwie, o szkolnictwie, pilnujemy tego i trzymamy kciuki, żeby się 
dogadali związkowcy z rządem, żeby jeszcze przed Świętami mieli miły akcent.  

       Radny Paweł Chylak: występuję z taką propozycją, aby strategiczne dokumenty takie, jak np. 
statut, budżet na 2019 rok, były dostępne na tablecie. Do Pana Starosty pytanie, jak wygląda 
budowa jednostki ratowniczo – gaśniczej w Szprotawie, czy to jest prawda, że firma zeszła  
z budowy? Czy ta budowa jest kontynuowana? 

Starosta Henryk Janowicz: gdyby cokolwiek tam się działo, to na pewno byłbym 
poinformowany. Przetarg ogłaszała Komenda Wojewódzka, my jesteśmy tylko informowani. 
Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: my postaramy się, aby dokumenty, o które prosił 
Radny Paweł Chylak, były dostępne na tabletach. 

Radna Cecylia Brodzińska: czy wszystkie szkoły i placówki, dla których organem 
prowadzącym jest powiat żagański, przystąpiły do strajku? Jakie stanowisko Zarządu, jeśli 
chodzi o wynagrodzenie za czas strajku, czy wsparcie w tym okresie, zwłaszcza, jeśli potrwa 
ten strajk dług, czy takie stanowisko zostało już opracowane, odnosząc się do prośby Pani 
Zawadzkiej. 
Starosta Henryk Janowicz: za chwilę odbędzie się posiedzenie Zarządu Powiatu. Będziemy 
pewne kwestie rozstrzygać na posiedzeniu. My dzisiaj patrzymy na to z punktu widzenia 
samorządowców. Jest jedna placówka, którą zarządza powiat, nie bierze udziału w strajku, jest 
to szkoła w Iłowej, tylko dlatego, że tam nie ma żadnych związków zawodowych. My, jako 
Zarząd, zdawaliśmy sobie sprawę, bo to już trwa piąty rok i co jakiś czas zwiększamy płace 
pracownikom niepedagogicznym, o tym nie zapominamy. 

     Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak wyznaczył Radną Annę Michalczuk oraz Radnego 
Sylwestra Michalaka do zapoznania się z protokołem z VI sesji Rady Powiatu Żagańskiego  
z dnia 9 kwietnia 2019 roku. 

         14. Zamknięcie obrad IV sesji. 
     Przewodniczący Rady Sebastian Galasiak: zamykam VI sesję Rady Powiatu Żagańskiego.  
 
 
 

 
 

1Art. 236 par 2 Ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania administracyjnego (t.j. Dz. U. 
z 2018 r. poz. 2096 z późn. zm.) w związku z Art. 5 ust 1 lit. F  Rozporządzenia Parlamentu Europej-
skiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku 
z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia 
dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych) (Dz. U. UE. L. z 2016 r. Nr 119, str. 
1 z późn. zm.) 
  


